
1 

 

Protokół z LI sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

24 listopada 2022 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las  nr XLIX/22  z  dnia  29 września 2022  r. 

4. Podjęcie  uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące 

działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

6. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy 

Las  na  lata 2022-2035. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki 

zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022-2023”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2023. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia inkasa za pobór opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie   uchwały   w  sprawie  pokrycia   części   kosztów   gospodarowania   odpadami   komun

alnymi     z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części pomieszczenia 

biurowego w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13. 

14. Podjęcie uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy najmu części działki 

gruntu nr 111/6 w obrębie Suchy Las. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las Organizacjami 

Pozarządowymi  oraz  z  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

17. Podjęcie uchwały  w  sprawie  przyjęcia programu usług wolontarystycznych Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Suchym Lesie na lata 2023 – 2027. 

18. Informacja  Wójta  Gminy  Suchy  Las  o  zgłoszonych  roszczeniach  i wydanych decyzjach 

w trybie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

19. Informacje: 

 Wójta Gminy, 

 Przewodniczącego Rady Gminy, 

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnych Powiatowych. 

20. Interpelacje i zapytania Radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 
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22. Zamknięcie sesji 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak na wstępie poinformował, że sesja Rady 

Gminy Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne 

w serwisie esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. 

Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu 

odbywa się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Przed otwarciem sesji odbyło się uroczyste podziękowanie złożone na ręce odchodzącego 

na emeryturę Prezesa spółki komunalnej ZGK p. J. Świerkowskiego. Przewodniczący Rady Gminy 

Suchy Las R. Banaszak wskazał, że ostatni dzień pracy Prezesa przypada na dzień 28 listopada br. ale 

Rada w tej funkcji spotyka się po raz ostatni z p. J. Świerkowskim. Przewodniczący Rady Gminy 

Suchy Las R. Banaszak wyraził nadzieję na uczestnictwo p. J. Świerkowskiego na sesjach Rady 

Gminy Suchy Las jako Radnego Powiatowego. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

przedstawił rys historyczny kariery p. J. Świerkowskiego, a następnie wręczono upominek.  

Prezes ZGK J. Świerkowski wskazał, że jest mieszkańcem gminny od urodzenia i dobro gminy i jej 

mieszkańców zawsze będzie dla Niego ważne, mimo przejścia na zasłużona emeryturę. 

Wskazał, że zawsze będzie zainteresowany tym co się dzieje w gminie, w spółce i jeżeli będzie taka 

możliwość i potrzeba to będzie wstanie doradzać. Złożył podziękowania za lata współpracy. Prezes 

dodał, że nie wie czy będzie Radnym Powiatowym ale na pewno będzie brał udział w sesjach Rady 

Gminy. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:08:42*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył LI sesję Rady Gminy Suchy Las VIII 

kadencji w dniu 24 listopada 2022 r. o godz. 16:31 witając Radnych oraz gości.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:08:48*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były prawomocne. 

W sesji udział wzięło 14 Radnych, 1 Radny nieobecny – Bajer M. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do porządku 

obrad sesji.  

 

Radna J. Pągowska złożyła wniosek o przesunięcie pkt 7 porządku obrad pn. „Podjęcie uchwały 

w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn. 

„Program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022-2023” na miejsce pkt 5 porządku obrad. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G Wojtera złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów malej architektury, 

tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych 
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oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane. Wójt wskazał, że uchwała 

została zgłoszona jako punkt dodatkowy w związku z koniecznością dokonania zmian. 

Wskazał, że pierwszym krokiem jest podjęcie uchwały o przystąpieniu. Wójt gminy przeprosił 

za przedstawienie projektu uchwały poza procedurą. Wskazał, że na naradzie kierowników tuż przed 

sesją podjął decyzję o przygotowaniu projektu, a nie chcąc przedkładać projekt na sesję budżetową 

w grudniu występuje z prośbą o podjęcie uchwały o przystąpieniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Radnej J. Pągowskiej o przesunięcie punktu 7 porządku obrad pn. „Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn. „Program polityki 

zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców 

województwa wielkopolskiego w latach 2022-2023” na miejsce 5 porządku obrad. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został przesunięty na pozycję 5 porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku Wójta 

Gminy Suchy Las o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przygotowania 

projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 Rady Gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. 

w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów malej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 

reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów 

budowlanych, z jakich mogą być wykonane. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 11: Ankiewicz A., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 3: Dudkiewicz J., Przybylski M., Słowiński G., 

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 18 porządku obrad. przesunięty na pozycję 5 

porządku obrad. 

 

Nowy porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las  nr XLIX/22  z  dnia  29 września 2022  r. 

4. Podjęcie  uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące 

działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki 

zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022-2023”. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 
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7. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy 

Las  na  lata 2022-2035. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2023. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia inkasa za pobór opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie   uchwały   w  sprawie  pokrycia   części   kosztów   gospodarowania   odpadami   komun

alnymi     z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części pomieszczenia 

biurowego w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13. 

14. Podjęcie uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy najmu części działki 

gruntu nr 111/6 w obrębie Suchy Las. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las Organizacjami 

Pozarządowymi  oraz  z  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

17. Podjęcie uchwały  w  sprawie  przyjęcia programu usług wolontarystycznych Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Suchym Lesie na lata 2023 – 2027. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 Rady 

gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków sytuowania 

obiektów malej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 

gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 

wykonane.  

19. Informacja  Wójta  Gminy  Suchy  Las  o  zgłoszonych  roszczeniach  i wydanych decyzjach 

w trybie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

20. Informacje: 

 Wójta Gminy, 

 Przewodniczącego Rady Gminy, 

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnych Powiatowych. 

21. Interpelacje i zapytania Radnych. 

22. Wolne głosy i wnioski. 

23. Zamknięcie sesji 

 

Z uwagi na brak dalszych uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las  nr XLIX/22 z dnia 29 września 2022 r. 

(00:13:20*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIX/22 z dnia 29 września 2022 r.  
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Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIX/22 z dnia 

29 września 2022 r.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie  uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące 

działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko. 

(00:14:18*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące działki o numerach 

ewidencyjnych: 265, 374, 474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/586/22. 

 

 Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu 

polityki zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą 

zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022-

2023” (00:16:07*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Przewodnicząca Komisji jako 

autorka projektu uchwały złożyła autopoprawkę o zmianę zapisu §2 na treść „Środki na realizację 

programu, o którym mowa  §1 ust. 1 Gmina Suchy Las zabezpieczy w WPF w latach 2023-2024 

w wysokości 50 000 zł w roku 2023 i 50 000 zł w roku 2024.” Proponowana zmiana jest wynikiem 

dyskusji z Wójtem Gminy oraz Skarbniki Gminy, która odbyła się na posiedzeniu Komisji. 

Przewodnicząca Komisji J. Pągowska stwierdziła, że jeśli na kolejny rok nie będzie do dyspozycji 

programu krajowego to środki będą w budżecie gminy, co pozwoli na podpisanie kolejnego 

porozumienia z Województwem Wielkopolskim i przedłużenia programu o dwa lata. Radna dodała, 

że obecnie przystąpią na rok, ponieważ obecny program Województwa Wielkopolskiego obejmuje 

lata 2022-2023, a Gmina Suchy Las przystąpi do niego prawdopodobnie w styczniu 2023 r. jeśli Radni 

zaakceptują projekt uchwały. Dodała, że leży to w kompetencji Wójta i Referatu Oświaty i Sportu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że należy przegłosować 

autopoprawkę do projektu uchwały.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera spytał czy założenie jest również takie, by rozciągnąć poprawki 

do kolejnego punktu porządku obrad, który będzie dotyczył Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Stwierdził, że logicznym byłoby pozostawienie pierwotnego porządku obrad, aby przeprowadzić 

autopoprawkę budżetową do WPF, a następnie w konsekwencji wnieść poprawki do samej uchwały.  

Wójt podkreślił, że przez kilka minut będzie sytuacja, że będzie oświadczenie bez pokrycia w WPF. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że chwilę dadzą radę 

przetrzymać.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poprosił o wskazanie zapisu.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że zapis uchwały będzie 

wskazywał, że Gmina zabezpieczy środki, co nastąpi w kolejnych punktach porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

autopoprawki Przewodniczącej BFiRG Radnej J. Pągowskiej zmieniającej zapis §2 na treść „Środki 

na realizację programu, o którym mowa  §1 ust. 1 Gmina Suchy Las zabezpieczy w WPF w latach 

2023-2024 w wysokości 50 000 zł w roku 2023 i 50 000 zł w roku 2024.”  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Autopoprawka została wprowadzona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radna J. Pągowska poinformowała zebranych, że zaczyna się zbieranie podpisów pod uchwałą 

obywatelską, by rząd ten czy kolejny po wyborach parlamentarnych wprowadził rządowy program 

in vitro gdyż ok 3 mln ludzi ma problemy z zajściem w ciążę i posiadaniem dzieci. Radna wskazała, 

że jeśli zebrani będą mieli okazję to zachęca do podpisywania się na listach wsparcia. 

Poinformowała, że potrzeba 100 tys. podpisów, by uchwałę obywatelską złożyć. Radna J. Pagowska 

zwróciła się do zebranych Radnych o przyjęcie proponowanej uchwały.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej 

pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022-2023” z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/587/22. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 

(00:23:35*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zgłosiła jedną autopoprawkę Wójta Gminy 

do projektu uchwały. Wskazała, że nie jest to autopoprawka merytoryczna, a dotyczy łącznych kwot 

dochodów i wydatków. Poinformowała, że zaistniała taka konieczność z uwagi na wpływ 

zawiadomienia od Wojewody o szeregu zmianach w planie dotacji związanych z pomocą społeczną 

i należało pilnie wprowadzić kwoty zarządzeniem Wójta Gminy po stronie dochodów u wydatków. 

Skarbnik Gminy w skrócie przedstawiła zmiany: 

- 631,27 karta dużej rodziny, 

- 626,40 zł refundacja wydatków w związku z wydawaniem peseli uchodźcom,  

- 230.000,00 zł wydatki z funduszu alimentacyjnego i zasiłki dla opiekunów, 

-  270.000,00 zł świadczenie pielęgnacyjne. 

Wypowiedź Skarbnika Gminy została przerwana. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił o wskazanie, gdzie Radni mają 

szukać omawianych zmian. Spytał czy omawiane zmiany znajdują się w materiałach na sesję.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odpowiedziała, że nie ma tego w materiałach. 

Wskazała, że przedstawia zmiany, które zostały wskazane w zarządzeniu. Skarbnik wskazała, że będą 

się różniły kwoty dochodów i wydatków po zmianie, bo między projektem zmiany budżetu, który 

otrzymali Radni a sesją musieli przygotować zarządzenie Wójta. Zatem kwota ogółem dochodów 

i wydatków jest inna niż w materiałach, które dostali Radni.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni nie mogli otrzymać 

wydrukowanej autopoprawki. Spytał czy Skarbnik będzie wnioskowała o zmianę w projekcie uchwały 

budżetowej.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że jeśli chodzi o kwoty, natomiast 

merytoryczne przedstawione kwestie nie znajdują się w budżecie tylko zostały wprowadzone 

zarządzeniem Wójta. Skarbnik wskazała, że ostatnio gdy była wprowadzana zmiana zarządzeniem 

Wójta na sali padło pytanie czego dotyczyły zmiany wprowadzone zarządzeniem więc chciała 

je przedstawić ale one nie dotyczą uchwały.  

Skarbnik kontynuowała przedstawianie zmian: 

- 15.000,00 zł na świadczenia pielęgnacyjne,  

- 130.000,00 zł na wypłatę dodatków osłonowych,  
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- 39.473,00 zł na zadania zlecone tj. dofinansowanie do części etatu w USC i dowody osobiste,  

- korekta dotacji z zadania zleconego dot. podręczników w szkołach.  

Skarbnik poinformowała, że łącznie po zmianach wprowadzonych zarządzeniem w uchwale kwota 

dochodów zmieniła się na 198.533.651,69 zł, w tym dochody bieżące wynoszą 179.176.670,65 zł, 

dochody majątkowe pozostają bez zmian w stosunku do przedstawionego projektu budżetu. 

Wydatki zwiększają się do kwoty 206.095.856,09 zł, w tym wydatki bieżące wynoszą 173.299.578,46 

zł, a wydatki majątkowe pozostają bez zmian w stosunku do przedstawionego projektu budżetu.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił o przedstawienie zmian w projekcie 

uchwały by nanieść poprawki.    

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odczytała zmiany do projektu uchwały: 

- §1 pkt. 1 ust. 1) zwiększa się dochody budżetu na rok 2022 do kwoty 198.533.651,69 zł, 

- w tym dochody bieżące stanowią 179.176.670,65 zł, 

- pkt. 2 uchwały zwiększa się wydatki budżetu na rok 2022 do kwoty 206.095.856,09 zł, 

- w tym wydatki bieżące stanowią 173.299.578,46 zł, 

Pozostała treść uchwały pozostaje bez zmian.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał Mecenasa czy każdą zmianę głosować 

osobno czy można każdą wymienioną zmianę przegłosować blokowo. Mecenas H. Kuligowski 

wskazał, że zgłoszono autopoprawkę do projektu uchwały, gdyż wynika z niej, że są inne kwoty niż 

w projekcie uchwały. Mecenas wskazał, że rozumie iż zmiany są zgłoszone jedną autopoprawką 

i powinno odbyć się jedno głosowanie. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał 

Skarbnik Gminy czy jest to jedna autopoprawka czy cztery autopoprawki. Skarbnik Gminy Suchy Las 

M. Wojtaszewska wskazała, że jest to jedna autopoprawka, ponieważ są to działania matematyczne, 

a jedna autopoprawka pociąga za sobą kolejne, gdyż jeśli zmienia się dochody z dotacji są to środki 

celowe to kwota wydatków się zmieni. Tak samo zmienią się dochody bieżące i wydatki bieżące gdyż 

tego te zmiany dotyczyły.  

Radna J. Radzięda odnosząc się do Skarbik Gminy poprosiła o wskazanie numeru zarządzenia oraz 

daty jego wydania, ponieważ na bip gminy go nie ma.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odpowiedziała, że zarządzenie wydano 14 listopada 

2022 r. a numeru nie pamięta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

autopoprawki Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Dudkiewicz J., 

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały nie wprowadzając zmian. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny M. Przybylski złożył wniosek o zdjęcie z budżetu z pozycji 75023 paragraf 6050 zadanie 

pn. „Dokumentacja budowy Urzędu Gminy w Suchym Lesie”, nr IBI-WPF-2021-0005 zwiększenia 

na kwotę 79.520,00 zł. Radny poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego zaproponowała spotkanie prezesowi spółki LARG p. G. Masłowskiemu, który przyjął 

zaproszenie. Wskazał, że przedmiotem dywagacji ma być również to zadanie i z tego względu Radni 

nie chcą w dniu sesji podejmować decyzji o przeznaczeniu środków w zaproponowanej przez Wójta 

kwocie. Poinformował, że spotkanie odbędzie się w poniedziałek 28 listopada br.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zaproponowana zmiana w planie wydatków 

jest niezbędna i pozwala na płynną realizację zadania zgodnie z zapisami umowy oraz zasadami 

powierzenia zadnia do spółki komunalnej. Wójt poprosił Radnych o przyjęcie wydatku. 

Wskazał, że nie jest to ekstra wydatek i w jego ocenie wizyta czy spotkanie z prezesem zaplanowane 

na poniedziałek, w jego odczuciu nie powinno wpływać na możliwość realizacji zadania, bo kwota 

gwarantuje możliwość rozliczenia nie tylko ze spółką, która prowadzi to zadanie ale również z biurem 

projektowym. Wójt ponownie poprosił o utrzymanie punktu i zagwarantowanie dodatkowej kwoty 

na realizacje.  

Radna J. Radzięda podkreśliła, że spółka LARG ma szereg powierzonych przez urząd zadań. 

Z informacji, które otrzymała w poniedziałek od prezesa spółki p. Masłowskiego wynika, że do końca 

roku z powierzeń spółka otrzyma 1.090.000,00 zł. Z danych pozbieranych do tej pory, które dotyczą 

rozliczenia I półrocza do końca czerwca wynika, że spółka z powierzeń otrzymała około 479.081 zł, 

pomijając pogram czyste powietrze, gdzie spółka dostaje 5.000 zł i tą sama kwotę płaci osobie, 

która zajmuje się tym programem. Radna poinformowała, że pod koniec czerwca Wójt dokonał 

dopłaty do spółki w kwocie 269.999,20 zł. Od tego czasu co miesiąc spółka otrzymuje swoje 

wynagrodzenie, rekompensatę za prowadzone powierzenia. Radna spytała jak to jest możliwe, 

że pomimo faktu, że spółka co miesiąc dostaje swoje wynagrodzenie dzisiaj Rada musi znowu 

przeznaczyć prawie 80.000,00 zł natychmiast, ponieważ prezesa nie stać na zapłacenie faktur. Radna 

poprosiła o odpowiedź od przedstawiciele właściciela spółki czyli Wójta Gminy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zaproponował dokonanie korekty po to by 

rozliczać się równolegle ze spółką i równolegle z wykonawcą dokumentacji. Wskazał, że zadanie jest 

powierzone spółce do realizacji, natomiast w powierzeniu realizacyjnym zebrani określili kwotę 

dokumentacji, a nie kwotę zadania. Wskazał, że zostało to zrobione celowo, ponieważ w WPF nie 

było kwoty wartości realizacji projektu w całości, a nastąpi to po wykonaniu dokumentacji 

i przekazaniu jej gminie przez spółkę. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy wskazał, 

że przedstawiła prawdopodobnie w oparciu o informacje rzeczywiste wszystkie kwoty, które dotyczą 

rozliczeń ze spółką. Wójt wskazał, że w tej chwili nie może się odnieść dokładnie i przedstawić 

struktury wydatków ale zakłada, że się zgadza i wynika z dokumentów księgowych, które są dostępne 

na każde żądanie i wniosek Radnych niekiedy przekazywana od ręki. Wójt stwierdził, że jeśli są takie 

kwoty to one są. Dodał, że dokładne badanie przepływu struktury wydatków teraz nie jest możliwe 

a zwłaszcza na sesji, by szczegółowo je przedstawić. Wójt wskazał, że nie jest w stanie w tej chwili 

rozkładając na czynniki pierwsze na co poszczególne kwoty zostały wydane pamiętając, że spółka 

realizuje również inne zadania w ramach powierzeń, inne zadania, które w części tego roku były 

realizowane na podstawie innych umów, które obowiązywały. Wójt podkreślił, że nie jest to istotne 

w aspekcie tego, że ta kwota jest istotna na dalszą realizację zadania. 

Radna J. Radzięda stwierdziła, że każda kwota przekazywana z budżetu gminy do spółki LARG 

powinna być zbadana przez Radę Gminy przed podjęciem decyzji. Radna wyraziła opinię, 

że przychyla się do wniosku Radnego M. Przybylskiego. Również poprosiła Radnych o wstrzymanie 

się z przekazaniem pieniędzy spółce LARG przynajmniej do poniedziałku. Radna wyraziła opinię, 
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że sytuacja w spółce budzi niepokój. Zeszły rok spółka zakończyła ze stratą na ponad 170.000,00 zł. 

Radna wyraziła opinię, że w tym roku w spółce dzieją się przedziwne rzezy i nie wie czym zajmuje się 

prezes, bo zdecydowana większość zadań jest zlecana na zewnątrz. W szczytowym momencie prezes 

zatrudniał 3 osoby, zatem spółka miała 4 osobowy stan, w tym jedna z osób pracowała na stałe 

zdalnie. Obecnie spółka ma 3 pracowników, zajmując dwa biura o powierzchni 180 i 50 m
2
 . Radna 

odnosząc się do Wójta wskazała, że nie ma większych wątpliwości , że problemy płatnicze LARGU 

i fakt, że co chwile potrzebuje kolejnych przekazań finansowych z urzędu gminy wynika 

z rozdmuchanych kosztów generowanych przez prezesa. Radna J. Radzięda poprosiła zebranych 

Radnych o poparcie dla wniosku Radnego M. Przybylskiego oraz wstrzymania się co najmniej do 

poniedziałku z finansowaniem LARGU.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nie zgadza się z przedstawioną narracją. 

Odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy, która trzykrotnie odnosiła się do dofinansowania 

spółki LARG wskazał, że w materiałach jest wpisane, że środki będą na sfinansowanie kosztów 

związanych z realizacją projektu na rzecz biura projektowego, a częściowo koszty te są dedykowane 

spółce, która jest inwestorem zastępczym. Wójt wyraził opinie, że skrótowe podejście do tej kwoty 

i przedstawienie jej jako dotacji do spółki LARG jest tendencyjne, nieuczciwe i wręcz kłamliwe. 

Wójt poinformował, że jest to kłamstwo, że kwota jest dla spółki LARG ponieważ, jest to kwota 

na rozlicznie faktur biura projektowego. Wójt odnosząc się do poniedziałkowego posiedzenia, które 

może być merytorycznym, udanym spotkaniem z prezesem spółki spytał co jeśli Radni stwierdzą, 

że nie przekażą kwoty. Wskazał, że będzie trudność z dalszym, rytmicznym rozliczaniem faktur 

z biurem. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy stwierdził, że nie chodzi 

o przedstawienie argumentów, które negatywnie nastawią Radę Gminny do działań spółki, która 

realizuje kilka ważnych zadań na rzecz gminy. Podkreślił, że są to poważne, kosztowne projekty, 

ważne dla gminy i zebrani powinni dbać o to, że jeśli się błędy pojawiają to wspólnie powinni je 

naprawiać, a nie robić dym i wywoływać niepotrzebnych emocji. 

Radny M. Przybylski stwierdził, że gdyby złożony przez niego wniosek został przegłosowany 

to cytując dymu i problemów by nie było. Radny wyraził opinię, że trudno nie zgodzić się z Wójtem, 

że sesja nie jest od tego, by dzielić na 4 włos i analizować gruntownie działalność spółki LARG. 

Radny wskazał, że z tego względu złożył wniosek i prosi o jego poparcie. Odnosząc się do słów 

wypowiedzianych przez Radną J. Radzięde stwierdził, że nie widzi kłamliwości ani intencji 

do przekazywania sprawy niemerytorycznie. Wyraził opinię, że Radna J. Radzięda zwerbalizowała 

pogląd, który pewnie 90%, a może 99% obecnych na sali reprezentuje. Im szybciej Radni 

porozmawiają z prezesem, wyjaśnią pewne rzeczy tym lepiej, bo sytuacja w spółce LARG według 

Radnego po 1,5 rocznej działalności nie jest najlepsza. 

Wójt Gminny Suchy Las G. Wojtera odniósł się do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego 

twierdząc, że jest to śmiała teza matematyczna. Spytał czy jeśli 99% zebranych to oznacza, że  

wszyscy radni podzielają opinię Radnego.   

Radny M. Przybylski wyraził opinię, że myśli, że włącznie z Wójtem Gminy.  

Wójt Gminny Suchy Las G. Wojtera wskazał, że absolutnie się nie zgadza z tymi wywodami 

i argumentami. Odnosząc się do zebranych wskazał, że jeśli chcieliby analitycznie do sprawy podejść 

to należy rozpocząć od uchwały budżetowej, którą Radni przyjęli na ten rok, kiedy propozycje 

powierzenia spółce zadań zostały przyjęte ale za tymi propozycjami, z którymi Radni się zgodzili, nie 

zostały przygotowane pieniądze. Dodał, że Radni powinni pamiętać tą sytuację. Wtedy urząd wskazał, 

że tak, mamy gwarantowane środki na realizacje projektów i z tych projektów, które miały 

zagwarantowane środki w odniesieniu do wartości tych projektów będą rozliczane, prowadzone przez 

LARG inwestorstwa zastępcze i przez kilka miesięcy w ten sposób realizowano ten projekt czekając 

na zmianę stanowiska Rady. Dwukrotnie taka propozycja Radzie była przedstawiona, częściowo 

wtedy Rada wyraziła zgodę, a częściowo zrealizowane to zostało dopłatą. Wójt stwierdził, że była 
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długa dyskusja potrzebna i merytoryczna, zaczęła się niefortunnie ale potem dużo rzeczy udało się 

poprawić w trakcie kilku miesięcy. Wójt poinformował, że uznali iż taki sposób finansowania przyjmą 

jako sposób rozliczania inwestorstwa zastępczego od momentu rozstrzygnięcia konkursu na projekt, 

który dotyczy obwodnicy towarowej oraz postępowania dotyczącego wiaduktu Sucholeska–

Biskupińska. Wójt wskazał, że teraz chcą sprawy ostatecznie uporządkować, chcieliby przedstawić 

prawdopodobnie za kilka miesięcy propozycje finansowania przynajmniej dwóch z głównych 

inwestycji realizowanych przez spółkę LARG na rzecz Gminy Suchy Las z podaniem wartości 

inwestycji. Wtedy zupełnie inaczej będą mogli spojrzeć na procentową, kosztową część obsługową, 

dotyczącą prowadzenia inwestycji w trybie zastępstwa inwestorskiego przez spółkę LARG. 

Wójt wskazał, że krytycznie odniósł się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy, dlatego, że jeżeli 

w dyskusje na temat przeznaczenia kwot na rozliczenie projektu wplatane są wyniki finansowe spółki 

to uważa to za grę nie fair, bo wie że strata i minus zawsze robią wrażenie. Wójt stwierdził, że jeśli 

mieliby do tego podchodzić w ten sposób to trzeba by tak samo podchodzić do wyników spółki na 

przykład ZKP Suchy Las czy spółki GCI, które również wykazują straty. Wójt podkreślił, że jedyną 

spółką komunalną, która odnotowała zysk jest spółka ZGK. Podkreślił, że strata w rozumieniu 

kodeksowym, ekonomicznym nie jest argumentem do tego by negatywnie oceniać działalność spółki. 

Wójt odnosząc się do Radnych wskazał, że każdy doskonale o tym wie. Wójt poinformował, 

że proponują uzupełnienie kwoty, która w części dotyczy rozliczenia ze spółką LARG, a w części 

rozliczenie z biurem projektowym, który wykonuje projekt urzędu gminy. Im szybciej zakończą ten 

projekt tym szybciej przedstawią kwoty do WPF. Wójt stwierdził, że wtedy na pewno odbędzie się 

bardzo intensywna, merytoryczna dyskusja w jakich latach stać będzie gminę na budowę nowego 

urzędu ale w oparciu o kwotę, która będzie wynikała z dokumentacji projektowej w części,  która 

dotyczy kosztorysu inwestorskiego. Wtedy zupełnie ta relacja kosztów obsługi inwestycji do kosztów 

całej inwestycji będzie wyglądała. Wójt wyraził opinię, że do tego momentu każda taka wypowiedź 

jak Radnej J. Radziędy powtórzona przez Radnego M. Przybylskiego będzie mogła być 

wykorzystywana negatywnie ale niesprawiedliwie na rzecz spółki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnego M. Przybylskiego o   

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 7: Banaszak R., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., 

Słowiński G.,  

Przeciw – 1: Ankiewicz A., 

Wstrzymujących się – 6: Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Prycińska W., Rozwadowski R., 

Sztolcman T. 

Wniosek został przyjęty.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A., 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/588/22. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy 

Suchy Las  na  lata 2022-2035 (00:53:04*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zgłosiła autopoprawkę Wójta Gminy do projektu 

uchwały składającą się z 3 punktów, dotyczącą wprowadzenia i zmian w przedsięwzięciach. Skarbnik 

przedstawiła kolejno trzy punkty autopoprawki: 

1. w przedsięwzięciach bieżących wniosek o wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pod nazwą 

„Sporządzenie aktualizacji gospodarki niskoemisyjnej Gminy Suchy Las na lata 2021 – 2025”. 

Umowa z wykonawcą jest podpisana, a wydatki nie zostaną poniesione w roku 2022 tylko w 2023 

roku. Wykonawcą aktualizacji jest firma Ekolog Sp. z o.o. Jeśli Rada wyrazi zgodę 

na zabezpieczenie środków w WPF to aneks zostanie podpisany i termin końcowy zostanie 

ustalony na koniec stycznia 2023 roku,  

2. punkt drugi dotyczy nowego zadania, które spadło na samorządy od 1 września 2022 r. Zgodnie 

z zapisami art. 106a pkt. 1 Prawo Oświatowe, które nakłada na samorządy konieczność 

zapewnienia ciepłego posiłku w szkole. Po dyskusji z dyrektorami w dniu sesji ustalili, 

że w Gminie Suchy Las ciepłym posiłkiem będzie zupa. Dopłata z budżetu gminy została ustalona 

na kwotę 3 zł, rodzice będą płacić jedynie za tzw. wsad do kotła, czyli za produkty niezbędne do 

przygotowania posiłku. Zadanie jest wnioskowane do wpisania do WPF dlatego, że dyrektorzy  

będą w grudniu na etapie podpisywania nowych umów na rok 2023 i zgodnie z przepisami ustawy 

o finansach publicznych, aby podpisać taką umowę w roku 2022 na rok 2023 zadanie powinno 

być umieszczone w przedsięwzięciach. Kwota 400.000,00 zł rocznie to kwota szacunkowa 

i oznacza limity na wszystkie szkoły. W tej chwili dyrektorzy nie wiedzą jak oszacować 

zapotrzebowanie na posiłek w nowym roku, dlatego wyznaczono kwotę limitu na 400.000,00 zł 

rocznie. Taki zapis w WPF oznacza możliwość, jeśli dyrektorzy by się zdecydowali, na podpisanie 

umów dwuletnich z zaznaczeniem, że postępowanie, umowa musi być zawarta zgodnie z zapisami 

ustawy prawo zamówień publicznych.  

3. zmiany w przedsięwzięciach majątkowych – zmiana dotyczy przedsięwzięcia pn. „Integracja 

węzłów na północnej obwodnicy towarowej Miasta Poznania z miejskim transportem zbiorowym 

– dokumentacja”. W tej sprawie występuje porozumienie komunalne, na podstawie którego 

Miasto Poznań partycypuje w kosztach wykonania dokumentacji w wysokości 50%, lecz 

w kwocie nie wyższej niż 2.500.000,00 zł. W tej chwili Gmina Suchy Las ma podpisaną umowę 

główną na kwotę 2.747.820,00 zł brutto. Ponadto wpłynął wniosek od partnera o rozszerzenie prac 

projektowych o obszar od ulicy Obornickiej – wiadukt Narutowicza do nowo projektowanego 

ronda w ul. Mateckiego i dalej do ul. Szymanowskiego. Szacowany koszt rozszerzenia umowy 

projektowej to kwota 861.000,00 zł brutto. Wydatki podzielono po 50% na Gminę Suchy Las 

i Miasto Poznań. Zwiększenie limitu i zmiany finansowania z lat 2023-2024 tylko do roku 2023 

wynika z podpisanego aneksu do porozumienia komunalnego, w którym termin został 

wyznaczony na 30 listopada 2023 r. Łączne wydatki: 3.608.820,00 zł. 50% tej kwoty w przyszłym 

roku przekaże gminie Miasto Poznań i ta kwota nie została zaplanowana w budżecie gminy na rok 

2023. Zostanie wprowadzona po stronie dochodów w autopoprawce przy pracach nad uchwałą 

budżetową na rok 2023. 

 

Radna J. Pągowska złożyła wniosek w odniesieniu do podjętej uchwały nr LI/587/22 Rady Gminy 

Suchy Las w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej 

pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 
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mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022-2023”o zabezpieczenie w WPF na rok 

2023 kwoty 50.000,00 zł i w roku 2024 kwoty 50.000,00 zł. 

 

Radny M. Przybylski w związku z przyjęciem przez Radę Gminy wniosku do projektu budżetu 

Gminy Suchy Las na rok 2022 prosi ze względów formalnych i porządkowych o wykreślenie z WPF 

wiersza  3.2.19 – zadanie pn. „Dokumentacja budowy Urzędu Gminy w Suchym Lesie”, jako 

naturalna konsekwencja poprzedniej decyzji.   

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska aby uściślić naturalną konsekwencję zdjęcia 

z uchwały budżetowej kwoty 79.520 zł w pozycji 3.2.19 spytała czy samo zadanie w WPF pozostaje. 

Skarbnik wskazała, że Radny M. Przybylski wypowiedział się na temat wykreślenia całego wiersza 

stąd chce uściślić czy chodzi wyłącznie o zdjęcie kwoty 79.520,00 zł. 

Radny M. Przybylski potwierdził.   

Mecenas H. Kuligowski wskazał, że autopoprawka zgłoszona przez Skarbnik Gminy jest wnioskiem 

formalnym i musi zostać przegłosowana tak, by Rada Gminy wiedziała nad jakim projektem uchwały 

obraduje i musi zostać przegłosowana jako pierwsza, a następnie zaproponowana zmiana. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

autopoprawki Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały w   sprawie   zmian   Wieloletniej  

Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2022-2035. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnej J. Pągowskiej o zabezpieczenie w WPF na rok 2023 kwoty 50.000,00 zł i w roku 

2024 kwoty 50.000,00 zł na realizację zadania pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia 

bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców województwa wielkopolskiego 

w latach 2022-2023”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Wniosek został przyjęty.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poprosił o doprecyzowanie 

wniosku przez Radnego M. Przybylskiego. Zwrócił uwagę, że zmiana przedłożona w WPF 

wprowadza dwie kwoty do WPF, kwotę 79.520,00 zł w roku bieżącym i kwotę 29.520,00 zł do limitu 

na 2024 rok. Spytał czy wniosek Radnego dotyczy tylko roku bieżącego.  
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Radny M. Przybylski wskazał, że wniosek dotyczy wykreślenia wiersza 3.2.19 w zakresie kwoty 

79.520,00 zł, którą przegłosowano przy budżecie. Radny wskazał, że słusznie uściśliła to Skarbnik 

i się z tym zgadza.  

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że jego zdaniem Skarbnik uzupełniła swoją autopoprawkę 

o te zapisy przedstawione przez Radnego M. Przybylskiego. Stwierdził, że jeśli się myli to przeprasza.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska uściślając wskazała, że autopoprawka złożona 

w imieniu Wójta Gminy składała się z trzech przedstawionych, omówionych punktów. Natomiast jeśli 

chodzi o autopoprawkę złożoną przez Radnego M. Przybylskiego to tylko wyjaśniła, uściśliła, której 

pozycji ona dotyczy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnego M. Przybylskiego o zdjęcie z limitu na rok 2022  kwoty w wysokości 79.520,00 zł 

z zadania IBI-WPF-2021-0005 pn. „Dokumentacja budowy Urzędu Gminy w Suchym Lesie”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Prycińska W.,  

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w wersji otrzymanej 

na komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do przesunięcia 

płatności z roku 2022 na rok 2023 w zadaniu dotyczącym planu gospodarki niskoemisyjnej spytał czy 

środki na rok 2022 były zabezpieczone, czy zostają i nie zostaną wykorzystane w roku bieżącym. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odpowiedziała, że jest dokładnie jak 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman wskazał. Poinformowała, że wniosek 

o wprowadzenie zadania do WPF otrzymała dzień przed sesją. W pierwszej kolejności zabezpieczają 

możliwość podpisania aneksu na rok 2023, a środki zostaną niewykorzystane i po ostatecznym 

rozliczeniu budżetu pewnie będą stanowiły część wolnych środków. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2022-

2035 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 
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Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/589/22. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu (01:08:23*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/590/22. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2023 (01:09:39*)  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/591/22. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na rok 2023 (01:10:39*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/592/22. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia inkasa za pobór opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi (01:11:40*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia inkasa za pobór opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/593/22. 

  

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (01:12:49*) 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/594/22. 
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części 

pomieszczenia biurowego w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13 

(01:14:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części pomieszczenia biurowego 

w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/595/22. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy najmu części 

działki gruntu nr 111/6 w obrębie Suchy Las (01:15:10*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z jednym głosem 

wstrzymującym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała na poprowadzenie drogi ulicy Hertmanowskiego do ulicy Łąkowej w Suchym Lesie. 

Stwierdziła, że Wójt zwrócił się do Komisji o opinię czy poprowadzić drogę. Wskazała, że do końca 

października mieszkaniec, który na działce składuje materiały miał zakończyć swoją działalność 

i droga miała zostać udrożniona. Radni dostali na sesji uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na wydłużenie umowy w związku z czym kierując wypowiedź do Wójta Gminy spytała o okoliczności 

wydłużenia umowy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nic się nie zmieniło i Gmina żąda wydania tej 

części pasa drogowego. Wskazał, że biorąc pod uwagę wcześniejszą umowę, a wniosek dzierżawcy, 
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użytkownika gruntu, wyrazili zgodę na przestawienie urządzeń co wymaga trochę czasu i na wiosnę 

chcą by teren został wydany. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy najmu części działki gruntu nr 111/6 

w obrębie Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/596/22. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców 

(01:18:28*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/597/22. 
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Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las 

Organizacjami Pozarządowymi  oraz  z  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 

(01:19:48*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las Organizacjami 

Pozarządowymi  oraz  z  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/598/22. 

 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały  w  sprawie  przyjęcia programu usług wolontarystycznych Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Suchym Lesie na lata 2023 – 2027 (01:21:16*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w  sprawie  przyjęcia programu usług wolontarystycznych Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Suchym Lesie na lata 2023 – 2027. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 
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Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/599/22. 

 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 

Rady gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków sytuowania 

obiektów malej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 

gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą 

być wykonane (01:22:32* oraz 02:06:46*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że żadna z Komisji nie 

opiniowała projektu uchwały, gdyż został zgłoszony w dniu sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że jest to temat, do którego co jakiś czas 

powracają. Przypomniał, że na ostatniej sesji poprzedniej kadencji zwracali uwagę, że jest to o tyle 

ryzykowne przyjęcie uchwały, że wówczas wpłynęły skargi na ustawę do NSA. Zastępca Wójta 

wskazał, że temat jest cały czas aktualny w NSA zgodnie z uzasadnieniem zawartym do projektu. 

Dodał, że są przywołane postanowienia NSA, który przedstawia do Trybunału Konstytucyjnego 

pewne pytania prawne. Zastępca Wójta wskazał, że w gminie obowiązuje uchwała, która narzuca 

pewne rozwiązania i terminy stąd w dużej mierze propozycja podjęcia uchwały. Zastępca Wójta 

wskazał, że jest to zgodnie z procedurą początek, który należy podjąć chcąc dokonać zmian, kiedy 

Rada postanawia o przygotowaniu projektu zmiany uchwały. Zastępca Wójta przypomniał, że tak było 

również przy poprzedniej procedurze gdyż dwukrotnie tak robili. Wskazał, że nie kończy to dyskusji, 

a zaczyna prace podobnie jak w przypadku ustawy planistycznej.  

Radna A. Ankiewicz wyraziła obawę, że jeśli Rada przyjmie ten projekt uchwały to nigdy nie 

wyegzekwują opłat. Radna wyraziła opinię, że procedowanie nowej uchwały będzie odbywało się tak 

długo, że nigdy nie przystąpią do realizacji uchwały zmieniającej krajobraz gminy i będą tkwić w tym 

krajobrazie pełnym nieuregulowanych reklam, banerów i innych rzeczy. Radna spytała czy nie 

lepszym rozwiązaniem byłoby jednak podjęcie takiej uchwały, która przesunęłaby o rok te opłaty ale 

by coś się zadziało. Radna stwierdziła, że kiedy Rada przystąpi do przygotowania tego projektu 

to uwag za każdym wyłożeniem projektu będzie bardzo dużo i nigdy to nie zostanie dokończone. 

Radna zaproponowała przed głosowaniem o chwilę przerwy, by każdy przemyślał co z tym zrobić.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wyraził opinię, że skoro 

wywoływany jest projekt zmian przyjętych w 2018 roku to znaczy, że Wójt ma pomysł jakiego 

rodzaju zmiany miałyby nastąpić. Wiceprzewodniczący Rady Gminy wskazał, że uchwała pojawiła się 

na biurku przed 1,5 h i nie zdążył przeczytać uzasadnienia.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział, że na dzień sesji nie ma propozycji 

do przedstawienia. W uzasadnieniu jest to dokładnie przywołane, że nawet dzisiaj chcąc zmieniać 

terminy to trzeba taką uchwałę wywołać. Dodał, że jest to również związane z terminami. Zastępca 

Wójta odnosząc się do uzasadnienia wskazał, że gmina działa w takich przypadkach, gdy nie ma 

rozstrzygnięć NSA czy Trybunału Konstytucyjnego jak w tym przypadku, w ryzyku nakładania kar 

i zwrotu tych kar w momencie kiedy będą niesłusznie nałożone, a termin pierwszy rozpoczyna się pod 

koniec tego roku. Zastępca Wójta wskazał, że stąd działanie związane z terminami do czasu w pełni 
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wyjaśnienia sytuacji prawnej, gdyż wiadomym jest, że większość gmin, które przyjęło takie uchwały 

wstrzymuje się z działaniami w związku z nieuregulowanym stanem prawnym.   

Radna J. Pągowska poinformowała, że była świadkiem rozmowy w urzędzie pomiędzy 

pracownikami co się dzieje w sytuacji, gdy dzwoni mieszkaniec ulicy Szkółkarskiej, który wskazuje, 

że vis a vis jego domu pojawiły się nowe banery reklamowe. Pytanie czy one obowiązują, bo pojawiły 

się dwa dni wcześniej i mogą tam wisieć czy mieszkaniec, czy przedsiębiorca powinien banery zdjąć 

i nie upiększać otoczenia ulicy Szkółkarskiej. Radna wyraziła opinię, że trudno się nie zgodzić 

z obawami Radnej A. Ankiewicz, że nigdy nic z tym nie zrobią, licząc się z tym, że cała sprawa 

w NSA trochę potrwa i pytanie co odpowie Trybunał Konstytucyjny. Natomiast Radna spytała czy 

mogą ograniczyć ilość nowych pojawiających się banerów, które są ogromne i niezbyt ładne.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział, że do każdej sprawy należałoby się 

odnosić indywidualnie. Wskazał, że nie potrafi przytoczyć zapisów dotyczących reklam. Wspomniał, 

że były zakazy dotyczące wieszania reklam na ogrodzeniach i pod takim kątem można by 

to analizować, natomiast kwestia pozostaje taka jak wspomniał, że nie ma ostatecznej decyzji co do 

legalności funkcjonowania tego systemu prawnego. 

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że nie ma wyroku NSA co do wprowadzenia opłat natomiast 

urzędnik powinien odpowiedzieć, że obowiązuje uchwała. Radna ponowiła swoje obawy co do 

wprowadzenia. Przypomniała, że projekt uchwały o planie zagospodarowania dla ZZO leży od 2012 r. 

i końca nie widać. Radna wyraziła obawy, że ten projekt jest rozległy, dotyczy całej gminy i może 

mieć taką samą historie. Radna zaproponowała, by w przerwie o tym rozmawiać. Dodała, że uchwała 

o opłatach jest odrębną uchwałą i może tamtą trzeba zmienić.  

Radny M. Przybylski odnośnie nieunormowanego stanu prawnego wskazał, że każdą uchwałę można 

zaskarżyć nawet z najbardziej absurdalnych powodów i czy wtedy również uchylaliby się od 

uchwalenia i realizowania dobrej uchwały. Radny stwierdził, że chyba nie. Radny wyraził opinię, 

że trudno się nie zgodzić z Radną A. Ankiewicz, że generalnie rzecz biorąc trzeba akceptować taki 

stan prawny jak jest na dziś a nie czekać na kolejny stan prawny. Dodał, że nie wiadomo jaka będzie 

ostateczne decyzje NSA oraz w jakim terminie zapadną, a można czekać wiele lat.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że na przyjętą uchwałę Rady Gminy 

z 2018 roku została złożona skarga do WSA i to jest podstawowa kwestia. Zastępca Wójta wskazał, 

że czekają na rozstrzygnięcie tej pierwszej uchwały w zakresie skargi przez WSA, złożonej przez 

przedsiębiorców zajmujących się stawianiem reklam, czyli takich którzy robią to z reguły legalnie. 

Zastępca Wójta wskazał, że skarga spowodowała, że czekają na rozstrzygnięcie. 

Radna A. Ankiewicz podkreśliła, że w związku z tym zaproponowała pozostawienie uchwały 

działającej, czekanie na rozstrzygnięcie a zmianę w uchwale wprowadzającej opłatę. Radna wskazała, 

że były to dwie odrębne uchwały i tam była wprowadzana zmiana terminu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził przerwę.  

 

Przerwa (01:35:18*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wznowił obrady (01:53:03*) 

 

Radna J. Radzięda złożyła formalny wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 Rady gminy Suchy Las z dnia 

18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów malej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz 

rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane oraz przekazanie sprawy 

do procedowanie przez Komisję Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych. 
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że dla procedur, które nie stworzą sytuacji 

konieczności wszczęcia postępowania w sprawie, w której nie powinni wszczynać postępowania 

jedynym rozwiązaniem jest podjęcie tej uchwały. Wójt wskazał, że tylko podjęcie uchwały rozpocznie 

procedurę, która pozwoli w bezpieczny sposób, nie narażając się na odszkodowania czy pretensje 

ze strony mieszkańców, przejść do kolejnego etapu, w którym być może zapadną wyroki, które 

pozwolą dalej procedować aż do momentu gdy będzie można precyzyjnie wymyślić i wprowadzić 

uchwałę o opłatach. Wójt wyraził opinię, że przesunięcie projektu na kolejną sesję jest zbędne 

i szkodliwe. 

Radna J. Radzięda wskazała, że kolejna sesja odbędzie się za niecały miesiąc. Radna spytała co się 

wydarzy jak uchwałę podejmie się w grudniu, a nie w listopadzie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że czuje się niezręcznie bo uchwała jest 

wprowadzana w trybie specjalnym, gdyż w dniu sesji ją zgłosił do porządku obrad. Wójt wskazał, 

że są w pewnej zwłoce i przesuwając to na kolejną sesję będą w jeszcze większej zwłoce i tym 

bardziej prosi o podjęcie uchwały.  

Radna A. Ankiewicz wskazała, że po rozmowie z osobami odpowiedzialnymi stwierdza, że patrząc 

na to jak niedaleko mamy 1 stycznia 2023 r. kiedy ta uchwała zacznie działać, a tym, że jest 

to końcówka listopada to podjęcie uchwały w grudniu jest zbyt późne. Radna stwierdziła, 

że procedury są na dzień dzisiejszy spóźnione. Radna poinformowała, że będzie głosować przeciwko 

wnioskowi Radnej J. Radziędy aczkolwiek ma wątpliwości co nie zmienia faktu, że podjęcie uchwały 

nawet jak zostanie podjęta to obowiązuje ta dzisiejsza i nie ma powodu by nie przyjmować tej 

uchwały. Radna odnosząc wypowiedź do Wójta Gminy wyraziła nadzieje, że prace nad uchwałą 

w sprawie przygotowania zmiany przebiegną znacznie szybciej niż procedowanie miejscowego planu 

zagospodarowania terenu ZZO.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnej J. Radziędy o ściągnięcie punktu z porządku obrad.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 5: Dudkiewicz J., Hącia Z., Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G.,  

Przeciw – 2: Ankiewicz A., Łączkowski K., 

Wstrzymujących się – 7: Banaszak R., Jankowiak M., Koźlicka I., Pągowska J., Prycińska W., 

Rozwadowski R., Sztolcman T., 

Punkt został zdjęty z porządku obrad.  

 

Ad. 19. Informacja  Wójta  Gminy  Suchy  Las  o  zgłoszonych  roszczeniach  i wydanych 

decyzjach w trybie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (01:58:30*) 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera spytał czy zebrani życzą sobie odczytania informacji 

znajdującej się w materiałach sesyjnych czy zebrani wolą skupić się na pytaniach do informacji.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił by nie odczytywać informacji, gdyż  

wszyscy radni mieli okazje się zapoznać.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman spytał czego dotyczyło jedno 

roszczenie o odszkodowanie za rzeczywistą szkodę z art. 36 ust. 1 pkt. 1  
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że roszczenie dotyczy Zielątkowa rejon 

ul. Wspólnej. Roszczenie jest związane z wystąpieniem pełnomocnika właściciela nieruchomości 

do gminy w związki z wcześniejszym objęciem warunkami zabudowy większej części nieruchomości 

a później zmienionej uchwałą Rady Gminy w trybie planu miejscowego na działalność rolniczą. 

Podstawą roszczenia było wskazanie, że decyzja o warunkach zabudowy, która nie dotyczyła całego 

rejonu wskazywała na zwiększenie terenów w analizie urbanistycznej. Pełnomocnik wywiódł z tego, 

że teren w całości mógł potencjalnie być terenem zabudowy mieszkaniowej a Rada Gminy przyjmując 

uchwałę i wprowadzając funkcje rolną znacznie obniżyła wartość jego nieruchomości.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman spytał czy roszczenie dotyczy 

Zielątkowa czy nie Chludowa.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odpowiedział, że roszczenie dotyczy Chludowa.  

 

Ad. 20 Informacje:  

 Informacje Wójta Gminy (02:02:03*) 

 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej SP1 – w trakcie procedura przetargowa, 

− Suchy Las – budowa ulicy Modrakowej – prace zakończone, w trakcie procedury formalne 

zgłoszenia do PINB, 

− Suchy Las – przebudowa ulicy Zachodniej – prace zakończone.  

− Suchy Las – Centrum sztuk walki w parku przy ul. Szkółkarskiej – w toku procedura przetargowa, 

− Suchy Las – budowa infrastruktury ul. Linkowskiego – budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul. Linkowskiego i ul. Rumiankowej – na ukończeniu prace przy budowie sieci 

wodociągowej, procedury końcowe związane z odbiorem z Aquanetu sieci, 

− Suchy Las Wschód – budowa kanalizacji ul. Zakątek – prace zakończono, realizowane będą 

przyłącza, 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Szafirowa i ul. Rubinowa. Kontynuowane są prace związane z budową kanalizacji sanitarnej 

oraz deszczowej, 

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – etap I koncepcja i projekt. Prace 

projektowe w toku. Zakończono pierwszy etap – wstępny projekt,  

− Golęczewo – budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągów – etap IV Golęczewo Północ – 

Zakończono prace w ulicy Działkowej, w trakcie prace odbiorowe związane z Aquanetem,  

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – kontynuowane są prace związane z wykonaniem 

elewacji oraz trwają prace wewnątrz obiektu,  

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – 

w następnym tygodniu rozpoczęcie prac związanych z wykonaniem przyłączy energetycznych do 

nowych lokalizacji między innymi na Osiedlu Grzybowym, w parku w Biedrusku, w Golęczewie 

przy ul. Dworcowej, 

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów. 

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej – zawarto umowę z konsorcjum firm Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowo–Mostowych S.A. w Kole z firmą Wykonawstwo, projekty i nadzory WPN Maciej 

Stasiak za kwotę 22.574.696,76 zł, 
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− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej SP1 – w trakcie procedura przetargowa, po otwarciu 

ofert, trwa badanie ofert. Wpłynęły dwie oferty firma VERGO Sp. z o.o. z Poznania kwota 

194.647,50 zł oraz firma AXIS Usługi Projektowo Budowlane ze Szczecina kwota 134.900,00 zł, 

− Golęczewo – budowa drogi gminnej – ul. Kręta wraz z infrastrukturą – wybrano ofertę 

Przedsiębiorstwa Usługowo Handlowego Anmak z Rogoźna na kwotę 2.633.206,27 zł,  

− Suchy Las – budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic Lisiej, Klonowej, Sprzecznej, 

Ogrodniczej i Zgodnej. Trwa badanie ofert po ich otwarciu w postępowaniu przetargowym dot. 

wykonania przepustu pod ulicą Sprzeczną, który będzie służył odwadnianiu rejonu ulicy 

Akacjowej. Wpłynęły trzy oferty od kwoty 327.819,00 zł do 535.470,00 zł. 

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – postępowanie ogłoszone, 

− Osiedle Grzybowe – budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Muchomorowej jako kontynuacja 

ciągu ścieżek z ul. Szkółkarskiej i Stefańskiego – planowane otwarcie ofert na dzień 6 grudnia 

2022 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wstrzymał informacje z uwagi 

na wątpliwości Mecenasa H. Kuligowskiego co do przeprowadzenia głosowania nad zdjęciem 

projektu uchwały w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 Rady Gminy 

Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów malej 

architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane (pkt. 18 

porządku obrad) z porządku sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że zgodnie ze wskazaniem 

Mecenasa H. Kuligowskiego zdjęcie punktu z porządku sesji musi być przegłosowane bezwzględną 

większością głosów, a ilość głosów, która była oddana to 5 głosów za zdjęciem, 2 głosy przeciwne 

i 7 głosów wstrzymujących, zatem wniosek o zdjęcie punktu z porządku sesji nie przeszedł i projekt 

uchwały w dalszym ciągu jest w porządku obrad.  

Mecenas H. Kuligowski wskazał, że wszystko dzieje się szybko i nie zauważył wyników głosowania. 

Pierwszy sygnał przewodniczącego, który uważał, że wniosek nie został przyjęty, a następnie zmienił 

decyzje. Mecenas ustalił z przedstawicielem Biura Rady, że oddano 5 głosów za zdjęciem projektu 

uchwały z porządku sesji. Mecenas wskazał, że zmiany w porządku obrad, tym samym wycofanie, 

skreślenie punktu porządku obrad jest zmianą porządku obrad i przepis odwołuje się do ustawy 

o samorządzie gminnym, który jest bardzo dobrze zebranym znany. W związku z powyższym musi 

być przegłosowany bezwzględną większością głosów składu Rady czyli ośmioma głosami za. 

Mecenas podkreślił, że należy wrócić do tego punktu i go rozpatrzyć.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w tej sytuacji nie będzie podważał opinii 

Mecenasa. Wójt zwrócił uwagę, że są praktyki, orzeczenia, które te praktyki potwierdzają, 

że głosowanie dwukrotne.  

Wypowiedź została przerwana. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że Rada już raz identyczny wniosek głosowała na 

dzisiejszej sesji przyjmując tą uchwałę do porządku obrad, a w międzyczasie nie pojawiły się żadne 

istotne argumenty, przesłanki, by tą sytuacje zmienić. Wójt podkreślił, że Rada do porządku obrad 

odrębnym głosowaniem wprowadziła projekt.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w dalszym ciągu Rada 

obraduje nad punktem podjęcia uchwały w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały 

nr XLIX/571/18 Rady gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków 

sytuowania obiektów malej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, 

ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 
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wykonane. Rada głosowała wcześniej wniosek Radnej J. Radziędy pod kątem zdjęcia projektu 

z porządku obrad i ten wniosek formalnie nie przeszedł z uwagi na stosunek głosów 5 za, 2 przeciw, 

7 wstrzymujących.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kontynuował dyskusję nad tym projektem 

uchwały.  

 

Radna A. Ankiewicz  poprosiła o przedstawienie terminowości w przypadku kiedy Radni nie 

przyjęliby tej uchwały oraz konsekwencji. Radna odnosząc się do wypowiedzi Wójta, że są 

w niedoczasie spytała ile jest czasu, poprosiła o wyjęcie kart na wierzch i przedstawienie jakie 

są procedury.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że może ogólnie powiedzieć gdyż trudno precyzyjnie 

określić termin ale jest to kilka miesięcy. Wójt stwierdził, że Rada ma prawo zapytać na sesji 

styczniowej ile zostało wszczętych postępowań, a ja nie będę mógł ich wszcząć. Wskazał, że to jest 

ten problem, o którym mówił.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że patrząc na rozłożenie 

głosów podczas głosowania nad wnioskiem Radnej J. Radziędy, 7 głosów wstrzymało się zatem 

7 osób nie do końca wie o co w tym chodzi. Należy zatem porozmawiać pod tym kontem czy Wójt 

Gminy jest w stanie przekonać Radnych do tego, by głosować i wskazać po co jest to robione, czy 

podobny rozdział głosów za chwilę nie nastąpi. Przewodniczący dodał, że pozostałych 5 Radnych 

również do końca nie wie o co chodzi. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, 

że często to ma miejsce w sytuacji gdy uchwały są wprowadzane wrzutką na sesję, gdy żadna 

z Komisji nie może się nad nią pochylić. Wskazał, że większość Radnych nie wie czy jest na tak czy 

na nie, dlatego się wstrzymało od głosu.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że po 31 grudnia 2022 r. czyli od dnia 1 stycznia 

2023 r. powinien rozpocząć wszczęcia postępowań, a sprawa jest w sądzie administracyjnym, dlatego 

wystąpienie, by przesunąć wykonywanie uchwały o kolejny moduł czasowy. Wójt wskazał, 

że powinni to zrobić we wrześniu, a najpóźniej w październiku, dlatego jesteśmy w pewnym 

opóźnieniu. Wójt poinformował, że podjęcie przez Radę uchwały pozwoli na rozpoczęcie procedury 

i nie pojawianie się zarzutu o nie wszczynania postępowania w I kwartale 2023 r. Wójt odnosząc się 

do wypowiedzi Zastępcy Wójta Gminy M. Bulińskiego wskazał, że przedstawił on jak to wygląda 

odnośnie zaskarżonej uchwały sucholeskiej do WSA, która została zaskarżona przez osoby prawne 

i potencjalne odszkodowania, które mogłyby się pojawić w przypadku niekorzystnego dla gminy 

rozstrzygnięcia. Sprawa została skierowana do Trybunału Konstytucyjnego i Radni doskonale wiedzą, 

że jest to często wybieg, który powoduje umartwianie wykonywania przepisów. Wójt wskazał, 

że może zagwarantować, że te osoby prawne to nie są prezesi spółek komunalnych, którzy zostali 

poproszeni, by złożyć taką skargę do sądu administracyjnego, a są to osoby prawne, które zajmują się 

taką działalnością zawodowo i obsługiwane są przez kancelarie prawne, które na pewno zauważą jeśli 

wszczęto by takie postępowanie, a sąd orzekłby na ich korzyść to automatycznie pojawiłoby się 

odszkodowanie. Wójt wskazał, że nie wie ile takich spraw będzie ale niezależnie od kwot czy będzie 

to 1.000 zł czy 100.000,00 zł to będą to pieniądze publiczne.  

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że w 2018 roku kiedy pojawiła się uchwała interesował się nią. 

Wyraził opinię, że dekoracje wątpliwej jakości są problemem na ternie gminy. Poinformował, że jest 

w lekkiej  konfuzji i nie do końca rozumie całą dalszą procedurę co by się miało stać, a wolałby 

na komisji lecz pytanie z jakimi fachowcami, dyskusje poprowadzić do czego zmierza dalsza 

procedura. Radny stwierdził, że Rada chciałaby wiedzieć, w którym kierunku działania idą, 

bo ta uchwała miałaby być z tego co rozumie zawieszeniem.  Stwierdził, że nie ma powodu by 
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rozmawiać teraz o tej uchwale i co by się stało jeśli się nad tym skupiono by się w ramach 

odpowiedniej komisji.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że gdyby dzisiaj  przedstawiono uchwałę, która 

byłaby uchwałą o wyznaczeniu nowego terminu obwiązywania uchwały albo uchwały o przesunięciu 

terminu wykonania uchwały to byłby za tym by przyjąć takie rozwiązanie natomiast taka uchwała 

niejednokrotnie będzie przedmiotem obrad komisji bo dzisiejsza uchwała dotyczy przystąpienia. 

Wójt wskazał, że propozycja dotyczy przystąpienia do opracowania projektu uchwały, 

a w międzyczasie po dzisiejszej uchwale o przystąpieniu ruszy procedura, która będzie pierwszym 

krokiem. Wójt podkreślił, że zależy im na tym by ten pierwszy krok wywołać i o to się zwracają do 

Rady. Wójt wskazał, że jeśli to będzie w grudniu to tak naprawdę nic się nie stanie w wymiarze 

pewnych faktów, decyzji, finansowego rozliczania się z podmiotami, które prowadzą tą działalność 

gospodarczą o tyle, że spóźnienie będzie większe. Wójt podkreślił, że uchwała, o której toczy się 

dyskusja jest formalnym obowiązkiem do dalszej realizacji procedury, która dotyczy przesunięcia 

terminowego wykonywania przepisów krajobrazowych i tylko i wyłącznie to. Wójt stwierdził, że jeśli 

padną pytania w styczniu, w lutym czy marcu czy są wszczęte postępowania będzie musiał 

powiedzieć, że nie są ponieważ nie będzie ich wszczynał, bo wie, że w ten sposób będą tworzyć byty 

równoległe jeżeli w grudniu Rada, by podjęła  uchwałę o przystąpieniu. 

Radny J. Dudkiewicz zadał pytanie gdyby udało się projekt uchwały przedłożyć na tyle wcześnie, 

żeby na komisjach na obecną sesję ją procedować to jakiego rodzaju informacji by się dowiedzieli i od 

kogo więcej w kwestii merytorycznej.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że sytuacja jest złożona. Wójt wyjaśnił z czego wynika 

ten problem, za który bierze odpowiedzialność, gdyż na sesji wcześniej wspominał, że uchwała 

powinna być wcześniej przedłożona zatem popełniono jakiś błąd. Odnoszą się do Radnych wskazał, 

że doskonale wiedzą, że w tej chwili są w centrum reorganizacji w urzędzie. Wójt wskazał, 

że p. Adrian dzień przed sesją zakończył pracę w urzędzie i reorganizacja polega na tym, że nie ma już 

Gminnej Pracowni Urbanistycznej, a jest ona częścią Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

i Urbanistyki. Wójt wskazał, że nie zdążył się jeszcze nauczyć nazwy.  

Protokolant wskazał, że jest to Wydział Nieruchomości i Planowania Przestrzennego.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest to niby mała zmiana, a wymagała sporo 

zabiegów i przygotowań. Stwierdził, że nie chce tej sytuacji tłumaczyć sytuacją kadrową w urzędzie, 

gdyż powinni zadbać, by tej części dyskusji nie było. Wskazał, że jest to powód lekkiego poślizgu. 

Wójt odpowiadając na pytanie Radnego J. Dudkiewicza wskazał, że może dzisiaj odpowiedzieć 

z pewnym wyprzedzeniem ale formalnie bez umocowania, bo WGN oficjalnie przejmuje planowanie 

przestrzenne w dniu 1 grudnia 2022 r. ale jedyna osobą, która jest łącznikiem między GPU a WGN 

jest p. Agata, którą wskazał jako osobę, do której można kierować pytania.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do wypowiedzi 

Wójta, że gdyby przyszedł z konkretną zmianą terminu obowiązywania uchwały to Radni mogliby 

mieć wątpliwości. Radny wskazał, że wolałby głosować nad przesunięciem obowiązywania uchwały 

o 3-6 miesięcy niż głosować za bezterminowym wstrzymaniem funkcjonowania tej uchwały. 

Radny stwierdził, że jeżeli zaczną procedurę to nie wiedzą kiedy ją skończą, Wójt też nie wie kiedy 

zostanie skończona i na czas nieokreślony zostanie wstrzymane funkcjonowanie uchwały 

krajobrazowej.  

Radny M. Przybylski stwierdził, że termin jest ważny, bo w tej chwili Wójt może przygotować 

projekt za 5 lat, za 10 albo w ogóle. Radny spytał czy wobec powyższego nie powinno zapisać się 

w §1 terminu, do którego Wójt przygotowałby projekt uchwały np. do dnia 31 grudnia 2023 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy nie chciałby wprowadzić 

autopoprawki do projektu uchwały celem wprowadzenia w §1 daty realizacji postanowień. Odczytanie 

§1 „Postanawia się o przygotowaniu przez Wójta gminy Suchy Las projektu zmiany uchwały…”. 
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Przewodniczący wyjaśnił, że wnioskodawcy chodzi o to, by pojawiła się data do kiedy Wójt ma 

obowiązek przygotowania projektu zmiany uchwały.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jeśli chodzi o projekt zmiany uchwały to tak 

natomiast gmina nie może się zobowiązać do przyjęcia takiej uchwały, bo Wojewoda by tego nie 

przyjął. Wójt wskazał, że przygotowanie projektu zmiany uchwały do dnia 31 grudnia 2023 r. jak 

najbardziej tak.  Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera złożył autopoprawkę do projektu uchwały 

polegającą na dopisaniu w §1 daty 31 grudnia 2023 r.  

Radny M. Przybylski odczytał treść proponowanej autopoprawki „Postanawia się o przygotowaniu 

przez Wójta Gminy Suchy Las w terminie do dnia 31 grudnia 2023 r. projektu zmiany uchwały…”.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił o potwierdzenie złożenia 

autopoprawki.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera potwierdził zgłoszenie autopoprawki do projektu uchwały 

zgłoszonej w dniu sesji polegającej na dopisaniu daty 31 grudnia 2023 r. w §1 projektu uchwały.  

Radna A. Ankiewicz kierując wypowiedź do Radnych stwierdziła, że autopoprawka nic nie wnosi, 

bo to, że będzie przygotowany projekt to do projektu będą uwagi i nie oznacza, że uchwała wejdzie 

w życie. Radna wskazała, że nie ma nic przeciwko wprowadzeniu zobowiązania co do przygotowania 

projektu ale niewiele to wnosi. Radna poprosiła o potwierdzenie przez Mecenasa H. Kuligowskiego, 

że dopóki nie zostanie przyjęta nowa uchwała to działa stara, dotychczasowa uchwała, w której jest 

zapis co do terminu.  

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że uchwała jest podejmowana w takim samym trybie jak 

zmiana planu miejscowego. Potwierdził, że obowiązuje dotychczasowa uchwała jednak nie zna 

praktyki jak się mają postępowania wdrożone w skutek stosowania uchwały w sytuacji kiedy do takiej 

zmiany dochodzi i nie możne się jednoznacznie wypowiedzieć. Mecenas wskazał, że uchwała 

dotychczasowa obowiązuje dopóki jej zmiana nie nastąpi. Mecenas wskazał, że nie spotkał się z datą 

ale oczywiście to jest uchwała Rady i kompetencja Rady. W głównej mierze to od Rady zależy, skoro 

projekt przygotowuje Wójt i określi datę kiedy ją przygotuje co dalej z tą uchwałą będzie to jest już 

kompetencją Rady. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia 

do projektu uchwały autopoprawki Wójta Gminy w zakresie określenia w § 1 daty przygotowania 

projektu na dzień 31 grudnia 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 12: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Łączkowski K. 

Autopoprawka została wprowadzona do projektu.   

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/571/18 Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów malej architektury, 

tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych 

oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Łączkowski K., 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LI/600/22. 

 

 

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (02:30:28*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− Uchwała wezwania do poprawy z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznania wskazującej, 

że uchwała nr XLIX/565/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 29 września 2022 r. w sprawie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 została podjęta 

z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. W związku z powyższym wyznacza 

Radzie Gminy Suchy Las termin do dnia 22 lipca 2022 r. do usunięcia nieprawidłowości 

i zawiadamia jednocześnie, że sprawa zostanie rozpatrzona dnia 23 lipca 2022 r. o godzinie 10:00. 

Przewodniczący wskazał, że złożono wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 

prośbą o zmianę terminu, ponieważ wszystkie uwagi, które były stwierdzone w uzasadnieniu 

zostały na trwającej sesji sprostowane w zmianie uchwały budżetowej,  

− Uchwała wezwania do poprawy z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznania wskazującej, 

że uchwała nr XLIX/566/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 29 września 2022 r. w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035 została podjęta 

z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Naruszenie ma charakter nieistotny. 

Uchwała w sprawie WPF gminy nie była spójna z uchwałą budżetową w zakresie sposobu 

sfinansowania deficytu. W związku z powyższym Rada Gminy winna doprowadzić do zgodności 

uchwały budżetowej na rok 2022 i uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchy Las na lata 2022-2035 w zakresie sposobu sfinansowania deficytu budżetowego. 

Przewodniczący wskazał, że zostało to przygotowane,    

− Naczelnik Urzędu Skarbowego Poznań Jeżyce po analizie oświadczenia majątkowego złożonego 

w 2022 r. p. Agnieszki M. stwierdził brak nieprawidłowości – Przewodniczący Rady Gminy 

Suchy Las R. Banaszak wskazał, że taka osoba nie pracuje w Biurze Rady, 

− Urząd Skarbowy Poznań Winogrady po analizie oświadczeń majątkowych przesłał informacje 

odnośnie nieprawidłowości. Uwagi zostały przekazane przez Biuro Rady do zgromadzonych 

Radnych, do których oświadczeń zgłoszono uwagi. Nie stwierdzono nieprawidłowości 

w oświadczeniu majątkowym Radnego M. Przybylskiego oraz Radnego R. Banaszaka. Nie trzeba 

składać dodatkowych wyjaśnień,  

− Urząd Skarbowy Poznań Winogrady po analizie oświadczeń majątkowych za rok 2021 stwierdził 

nieprawidłowości. Nieprawidłowości nie zostały stwierdzone u p. Karoliny Dzioch, Bożeny 

Ruckiej, Marzeny Szymańskiej, Agnieszki Nieużyły, Marcina Kołodziejczaka, 

− Urząd Skarbowy Poznań Winogrady po przeprowadzeniu analizy wyjaśnień do oświadczenia 

majątkowego p. Gerarda Masłowskiego nie stwierdzono w nim nieprawidłowości,  

− Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Suchy Las w roku szkolnym 2021-

2022 – wpływ do Biura Rady w dniu 28.10.2022 r. Informacja została przesłana do Radnych 

drogą mailową.  

 

 Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski (02:37:28*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Komisja ds. Powiatu przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. 
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Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. 

 

 Informacje Przewodniczących Komisji (02:37:55*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja opiniowała projekty uchwał na sesję oraz odbyła posiedzenie, na którym 

zajmowała się projektem budżetu na 2023 rok. Dodała, że Komisja odbędzie również kolejne trzy 

posiedzenia celem pracy nad projektem budżetu na rok 2023.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski wskazał, że Komisja spotkała się raz. Na posiedzeniu 

obecny był Kierownik Referatu Bezpieczeństwa UGSL A. Karpowicz. Dodał, że kolejne posiedzenie 

jest zaplanowane na dzień 30 listopada 2022 r.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja zebrała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie wyjazdowe odbyło się 

w Szkole Podstawowej nr 2 w Suchym Lesie, gdzie Komisja spotkała się z Dyrektorem Szkoły 

J. Krajewskim. Na drugim posiedzeniu Komisja opiniowała projekt budżetu na rok 2023.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej I. Koźlicka poinformowała, że Komisja ma zaplanowane 

spotkanie w najbliższy poniedziałek, na którym zajmą się opiniowaniem projektu budżetu na rok 

2023. 

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski wskazał, że Komisja 

obradowała w dniu 14 listopada 2022 r. i zajmowała się winsokami w ramach opiniowania wniosków 

do budżetu na rok 2023.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował Radnych o konieczności 

przedstawienia opinii Komisji Rady Gminy na temat budżetu Gminy Suchy Las na rok 2023 do końca 

miesiąca. 

 

 Informacje Radnych Powiatowych (02:40:39*) 

 

Radny Powiatowy J. Świerkowski poinformował, że trwają prace nad projektem budżetu na rok 

2023. Komisja, której jest członkiem odbędzie pierwsze spotkanie dot. opiniowania budżetu powiatu 

na rok 2023 w dniu 30 listopad br. Radny Powiatowy poinformował, że Zarząd pragnie przyjąć 

uchwałę budżetową na sesji grudniowej w dniu 14 grudnia br. Poinformował, że budżet jest 

skromniejszy. Radny Powiatowy J. Świerkowski stwierdził, że jest winny Sołtys Wsi Golęczewa 

K. Kachel wyjaśnienia sprawy przebudowy drogi powiatowej prowadzącej do Soboty. 

Wskazał, że zaciągnął informacji i jest to długi proces przygotowania procedury, który jeszcze się nie 

zakończył. Zatem dokumentacja projektowa nie zostanie dokończona w 2022 r. z uwagi na opóźniania 

w realizacji dokumentacji ze względu na panującą sytuację COVID19 oraz długotrwałą procedurę 

uzyskania decyzji środowiskowej. Radny wskazał, że aby decyzja została wydana RDOŚ musiał 

wydać pozytywną opinię na temat wycinki drzew. Ponadto projektanci czekają na pozwolenie 

wodnoprawne na przebudowę przepustu. Z tego co wskazał Dyrektor, decyzja ZRID prawdopodobnie 

zostanie uzyskana w I półroczu 2023 roku. Po skompletowaniu pełnej dokumentacji i uzyskaniu 
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decyzji będzie można wprowadzić zadania do realizacji i poznania kosztów. Radny Powiatowy 

wskazał, że na styczniowej sesji będzie mógł więcej powiedzieć z uwagi na uchwalony budżet na rok 

2023.  

 

Ad. 21. Interpelacje i zapytania Radnych (02:42:42*) 

 

Brak interpelacji i zapytań Radnych. 

 

Ad. 22. Wolne głosy i wnioski (02:42:55*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak odczytał zaproszenie na obchody dnia 

11 listopada 2022 r., które odbyły się w Pałacu w Biedrusku. Radny spytał dlaczego nie został 

zaproszony jako Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las, oraz dlaczego inni Radni, Sołtysi, 

Przewodniczący Zarządów Osiedli oraz mieszkańcy nie zostali zaproszeni na uroczystość dnia 

niepodległości skoro jednym ze współorganizatorów jest Wójt Gminy Suchy Las.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zapewnił, że nie zaproszenie osób, które Przewodniczący Rady 

Gminy wymienił nie było ani inicjatywą ani udziałem Wójta. Podkreślił, że Przewodniczący Rady 

doskonale wie, że większościom spraw organizacyjnych, przygotowaniem zaproszeń, przygotowaniem 

miejsca zajmował się p. Jan Kucharski. Wskazał, że będzie miał okazje rozmawiać z p. J. Kucharskim 

zada mu to pytanie i w najbliższym czasie postara się odpowiedzieć Przewodniczącemu.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że Wójt jest świadomy, że nie 

odbyło się to po raz pierwszy, tylko drugi. Pierwszy przypadek dotyczył panteonu i wnioski nie 

zostały wyciągnięte.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że spyta, dlaczego stało się to po raz drugi. 

 

Radny J. Dudkiewicz spytał czy przewidziana jest rewizja terminu zakończenia budowy świetlicy 

w Złotnikach Wsi. W kolejności spytał o działania przy przetargu na wykonanie zadrzewień na 

Osiedlu Grzybowym. Radny wskazał, że dostał informacje, że jest już wybrany wykonawca i kiedy 

można spodziewać się realizacji nasadzeń. Ponadto spytał czy są planowane działania w przyszłym 

roku wokół problemu skrzyżowania ulic Złotnickiej, Czołgowej i Obornickiej. Wskazał, że dostaje 

wiele sygnałów od mieszkańców, którzy boją się momentu kiedy nowy market zostanie oddany 

do użytku i pytanie czy coś w tej sprawie gmina chce zrobić.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował o wpływie wniosku na podpisanie 

aneksu terminowego na realizację prac od końca stycznia 2023 r. Odpowiedział, że jest to związane 

przede wszystkim z pewnym oczekiwaniem na część materiałów budowlanych, między innymi 

na cegłę, którą jest obkładany budynek, której wybór był konsultowany z gminą i z tego wynikają 

poślizgi. Odpowiadając na pytanie odnośnie nasadzeń wskazał, że zostały wysłane zapytania ofertowe. 

Stwierdził, że najprawdopodobniej jest wybrana firma, pogoda służy nasadzeniom i nic nie stoi 

na przeszkodzie, by było to realizowane. Wskazał, że tak jest to przewidywane zgodnie z ustaleniami 

zgodnie z zapytaniami, które skierowali.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że dzień po sesji ma spotkanie ze starostą. 

Stwierdził, że pewnie nie uda się zaprosić Starosty na wycieczkę bo z 3-4 miejsca w Gminie 

pokazałby Staroście. Wójt poinformował, że to wspomniane przez Radnego J. Dudkiewicza 

skrzyżowanie jest w zarządzaniu Starosty. Wskazał, że Gmina nie uchyla się od 

współodpowiedzialności, bo znajduje się ono na terenie Gminy Suchy Las i jest to oczywiste, 

że gmina powinna być aktywna w tej sprawie i jest aktywna. Wójt wyraził zdanie, że niestety 

z ubolewaniem stwierdza, że tylko w zakresie wskazywania problemu ale nie tylko możliwości. 

Poinformował, że firma LOTOS od ponad roku apeluje o możliwość porozmawiania na temat 
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zaangażowania środków LOTOSu. Wójt wskazał, że to samo powie Staroście już 5-6 raz, że firma 

LOTOS chce się zaangażować finansowo, a firma NETTO musi się zaangażować zgodnie z art. 16 

ustawy o drogach, tylko trzeba wykonać pewne ruchy. Wójt wyraził przekonanie, że Gmina Suchy Las 

byłaby chętna żeby zaangażować się w przebudowę skrzyżowania i poprawić bezpieczeństwo ale 

również pewną logikę komunikacyjną, drożność skrzyżowania i jego estetykę na co zwracał uwagę 

dyrektor LOTOSu, gdy przyjechał na spotkanie. Wójt potwierdził, że na spotkaniu ze Starostą po raz 

kolejny zgłosi sprawę ale jeśli nie ma woli ze strony zarządcy to gmina specjalnie nie może nic zrobić. 

Wójt kierując wypowiedź do Radnego Powiatowego J. Świerkowskiego wskazał ważność tej sprawy. 

Dodał, że w tym miejscu nie trzeba by wielkiej inwestycji, gdyż mieści się ona w wymodelowaniu 

skrzyżowania, przebudowie wjazdu na stację i zorganizowaniu ruchu do nowo powstającego sklepu. 

Wójt stwierdził, że będzie to spory problem popołudniami, gdyż samochody wyjeżdzające ze sklepu 

na ulicę Czołgową, będą blokowały wyjazd zwłaszcza, że będzie to jeden wyjazd. Wójt wskazał, 

że LIDL i Biedronka mają po dwa wyjazdy a w tym przypadku będzie jeden.   

Radny G. Słowiński stwierdził, że wschodnia część osiedla Złotniki Osiedle będzie miała tylko dwa 

wyjazdy z czego jeden będzie zajęty przez klientów dyskontu NETTO. Radny kierując wypowiedź 

do Wójta poprosił by w rozmowie ze Starostą odnośnie omawianego skrzyżowania wspomnieć, 

że do przebudowy skrzyżowania powinien się dołożyć również sklep Leroy Merlin, który 

w miejscowym planie, po przejęciu drogi ulicy Obornickiej na własność przez Gminę powinien 

przesunąć swój wyjazd z ulicy Złotnickiej na ulicę Obornicką. Radny stwierdził, że ktoś w końcu 

powinien postanowienia miejscowego planu wyegzekwować.  

 

Radny R. Rozwadowski stwierdził, że rozumie, że jak powstają przystanki autobusowe to są 

stawiane najpierw słupy z oznaczeniem przystanka oraz rozkładem jazdy do momentu powstania 

wiaty. Radny stwierdził, że na ulicy Sucholeskiej są dwa przystanki autobusowe przy Osiedlu 

Szafirowym i Osiedlu Poziomkowym, wiaty powstały a słupy z rozkładem jazdy i oznakowaniem 

są usadowione kilka metrów od tych wiat. Radny wniósł o przeniesienie oznakowania w tym 

rozkładów jazdy pod wiaty, by pasażerowie sprawdzający rozkłady jazdy autobusów nie mokli.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że zwrócą na to uwagę. 

Dodał, że za rozkłady jazdy jest odpowiedzialny ZTM za wieszanie i wymianę ale na pewno zostanie 

to poruszone na najbliższym spotkaniu.  

 

Radna A. Ankiewicz w nawiązaniu do wypowiedzi Zastępcy Wójta Gminy wskazała, że jeśli 

odbędzie się spotkanie to warto się spytać kiedy w autobusach gminnych pojawią się czynniki kart. 

Poinformowała, że prezydent Wiśniewski przekazał jej informacje, że czytniki będą we wszystkich 

autobusach ZTM. Radna spytała Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Radnego J. Świerkowskiego 

czy zadanie dotyczące chodnika przy ulicy Bogusławskiego w Suchym Lesie znalazło się w projekcie 

budżetu powiatu na rok kolejny. Wskazała, że rozumie iż inwestycja nie zostanie zrealizowana w roku 

2022. Radna kierując pytanie do Wójta spytała czy gminny komitet rewitalizacyjny pracuje.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że dzień przed sesją pojawiła się 

informacja medialna, że czytniki do kart bankowych zostaną wprowadzone we wszystkich autobusach 

ZTM do końca marca w tym również w spółkach gminnych. Poinformował, że pierwsza spółka, 

w której zamontowano czytniki to spółka w Komornikach. Dodał, że system jest bardzo ciekawy 

i prosty w obsłudze. Zastępca Wójta wskazał, że na spotkaniu z ZTM dopyta ale będą trzymać się 

przedstawionego terminu.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że szefem komitetu jest Kierownik Referatu 

Zamówień Publicznych i Środków zewnętrznych, który na bieżąco zbiera sprawy, które mogłyby być 

przedmiotem obrad komisji, natomiast jeżeli nie ma takiej potrzeby to komisja nie obraduje, sprawy 
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załatwiane są na bieżąco. Przy projektach, które tego wymagają to komitet będzie wznawiał swoje 

prace ze względu chociażby na formalną konieczność przedstawienia opinii komitetu. 

Radny Powiatowy J. Świerkowski poinformował, że w projekcie budżetu nie ma środków ale 

uzyskał zapewnienie, że w ramach bieżących zarząd dróg powiatowych w przyszłym roku wykona 

chodnik.  

 

Radny Z. Hącia spytał jaka firma i kiedy będzie sprzedawać węgiel w ramach 3 ton przydziałowych. 

Wskazał, że do tej pory wygląda to tak, że w gminie zabieramy się za tą sprawę „jak pies do jeża”. 

Stwierdził, że informacja jest ale jej nie ma. Radny wskazał, że mieszkańcy pytają co dalej, jak sprawa 

wygląda, bo grudzień się zaczyna a dalszych informacji nie ma, ostatnia jest z dnia 9 listopada 

br. Radny podkreślił, że chce swoim wyborcom konkretnie powiedzieć co dalej. Ponadto wskazał, 

że cena maksymalna wynosi 2.000 zł brutto za tonę a w gminie jest podana kwota 2.200 zł brutto 

za tonę.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że szerzej przedstawi informacje, jaki wariant 

gmina wybrała odnośnie redystrybucji węgla rządowego, krajowego czy narodowego. Wójt wskazał 

że dystrybucją, sprzedażą węgla będzie zajmował się dla mieszkańców Gminy Suchy Las skład 

węglowy Knapski Przeźmierowo ale nie mogą podać tej informacji do publicznej wiadomości 

ponieważ warunkiem jest podpisanie przez ten skład umowy z dostawcą krajowym. Skład złożył 

i czeka na podpisanie umowy ze składem pośredniczącym między składami, kopalniami, a miejscem 

sprzedaży. Wójt poinformował, że jest to cena do 2.200 zł brutto z opcją pokrywania kosztów przez 

gminę dostawy węgla. Wójt wskazał, że wybrali z trzech wariantów, które dopuszczała ustawa wariant 

trzeci. Wójt przybliżył każdy z wariantów. Wariant pierwszy to prowadzenie sprzedaży węgla 

bezpośrednio przez gminę za pomocą spółki komunalnej. Drugi wariant to podpinanie umowy przez 

gminę z podmiotem zewnętrznym i powiadomienie wojewody o przejęciu obowiązków sprzedaży 

węgla przez gminę na podstawie podpisanej umowy z podmiotem zewnętrznym. Wtedy gmina 

podpisuje umowę z pośrednikiem krajowym, gmina zapewnia środki w budżecie i gmina dokonuje 

zakupu i odbioru towaru z punktu wskazanego. Trzeci wariant to decyzja o świadomym 

nieprzystąpieniu do programu redystrybucji węgla. Wariant ten polega na tym, że o godzinie 24:00 

w dniu 8 listopada br. podmioty zewnętrzne zgłosiły gotowość w przypadku gminy były to dwa 

zgłoszenia tuż po godzinie 24:00 i pierwszego, który się zgłosił został wybrany do obsługi 

mieszkańców.  W tym wariancie gmina nie występuje jako podmiot redystrybuujący węgiel tylko robi 

to za gminę uprawniony podmiot zewnętrzny, który pobiera 200 zł więcej za tonę. 

Wójt poinformował, że tyle może przekazać informacji. Wyraził nadzieję, że za kilka dni będą mogli 

przekazać informacje na stronie internetowej, że umowa została przez skład węgla w Przeźmierowie 

podpisana z dostawcą krajowym i mieszkańcy będą mogli zamówić węgiel od tego dostawcy. 

Wójt poinformował, że obowiązkiem ciążącym na gminie jest wydanie oświadczenia o dodatku 

węglowym lub przysługującym dodatku węglowym, który jest warunkiem uzyskania ceny 

gwarantowanej z węgla krajowego, który będzie dystrybuowany.  Wójt zwrócił uwagę zebranych, na 

dwa elementy, które w przypadku trzeciego wariantu wybranego przez Gminę Suchy Las mają 

miejsce to odpowiedzialność za wybór węgla odpowiedniej jakości i przywóz spoczywa na składzie 

węglowym z Przeźmierowa oraz fakt, że środki przeznaczone na zakup węgla dla mieszkańców nie 

pochodzą z budżetu Gminy Suchy Las tylko pochodzą z kapitału prywatnego składu węgla i on 

reguluje rachunki z dostawcą krajowym.  

Radny Z. Hącia stwierdził, że wynika z tego, że gmina się dobrze odepchnęła od obowiązku. Radny 

stwierdził, że w tej chwili może swoim wyborcom powiedzieć, że „czekaj tatko latka aż kobyłka 

zdechnie”, bo tak to się wszystko odbywa. Radny stwierdził, że jeżeli dalej tak będzie, to patrząc na to 

co w innych gminach się dzieje jak w gminie Rokietnica czy w gminie Dopiewo to gmina Suchy Las 



34 

 

jako najbogatsza i najprężniejsza gmina jest daleko w tyle. Radny stwierdził, że troska o mieszkańców 

w wielu wypadkach wygląda tak, że urzędnicy byle dalej byle do przodu, do widzenia.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nie chodzi o odepchnięcie tylko wybranie 

najbardziej racjonalnego wariantu. Wójt wskazał, że wiedzieli, że nie będzie zbyt ogromnej ilości 

wniosków.  

Radny Z. Hącia stwierdził, że już jest 100 wniosków.  

Radna J. Radzięda stwierdziła, że jest to 100 gospodarstw, które mogło wymienić piece. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że gminy, które podpisały umowy czy to na sprzedaż 

węgla poprzez spółki komunalne czy współpracując z podmiotami zewnętrznymi w tym wariancie 

pierwszym i drugim do tej pory również nie podpisały umowy. Są gminy na przykład Swarzędz, który 

rozpoczął sprzedaż węgla ale są gminy, które jak Gmina Suchy Las czekają na węgiel. Wójt wyraził 

opinię, że taka dyskusja i pytania, które są zadawane gminie były do przewidzenia i rządzący 

przerzucając obowiązek redystrybucji węgla na samorządy doskonale wiedzieli, że takie dyskusje 

będą się odbywały. Wójt kierując wypowiedź do Radnego Z. Hąci wskazał, że gdy zebrani pracowali 

nad budżetem oraz nad WPF na sesji to Radny nie spytał dlaczego nie ma pieniędzy na węgiel. 

Wójt wskazał, że właśnie dlatego nie ma pieniędzy na węgiel, gdyż za węgiel zapłaci skład opału, 

który pobierze sobie z prowizją opłatę sprzedając mieszkańcowi gminy Suchy Las a gmina pokryje 

koszt dowozu. Wójt podkreślił, że p. Szymon pracownik Referatu Komunalnego, który jest 

odpowiedzialny za tą sprawę i kontroluje to na bieżąco wskazuje, że cena węgla na wolnym rynku 

zbliżyła się do 2.000 zł, a nawet poniżej 2.000 zł i za chwilę w składach. 

Wypowiedź została przerwana. 

Radny Z. Hącia stwierdził, że w Leroy Merlin jest za 3.500 zł. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że na platformach PGE czy Węglokoksu, gdzie nie 

można było się zalogować miesiąc temu by kupić węgiel przez internet dzisiaj spokojnie można się 

zalogować. Dodał, że na naradzie dzień przed sesją jeden z kierowników zalogował się i zakupił 

węgiel za 1.700 zł za tonę. Wójt kierując wypowiedź do Radnych podkreślił, że należy pamiętać, że za 

węgiel płaci się z budżetu gminy po 60 dniach za wszystko co zostanie zamówione i kupione.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak podkreślił, że należy pamiętać iż nie są to 

3 tony tylko dwa razy po 1,5 tony. 1,5 tony do końca roku 2022 i 1,5 tony dopiero w następnym roku. 

 

Sołtys Wsi Jelonek A. Bartkowiak wskazał, że jest to pytanie od mieszkańców nowego, dużego 

osiedla w sołectwie. Sołtys wskazał, że jest plan ewentualnego rozdysponowania jodku potasu oraz 

miejsca wydawania tego preparatu w razie godziny „W”, ale czy na terenie gminy są pomieszczenia 

spełniające warunki schronów bądź spełniające standardy. Jeśli takowych nie ma to czy sołtysi 

i przewodniczący jednostek pomocniczych mogą w sposób dobrowolny zgłosić budynki, które 

w jakikolwiek sposób spełniłyby standardy i ogłosić te informacje w jakikolwiek sposób zgodnie 

z prawem.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że sprawa schronów i możliwości schronienia się 

w bezpiecznym miejscu leży w kompetencji wojewody. Wójt podkreślił, że w polskim prawie 

budowlanym nie ma definicji schronu ani podanych norm jakie powinien spełniać schron i oby do 

momentu budowy urzędu, szkoły oraz wszystkich zaplanowanych budynków taka definicja się nie 

pojawiła bo będzie wtedy obejmować również schrony atomowe co podwyższy koszty inwestycji. 

Wójt poinformował, że Wojewoda prowadzi akcje przygotowania wykazu budynków, które mogą 

w sposób pośredni spełnić taką rolę. Wójt pokreślił, że zebrani nie mogą sami na podstawie 

dokumentacji technicznej, deklaracji, wywiadu środowiskowego przedstawiać informacji publicznie, 

że pod takim a takim adresem znajduje się piwnica, która mniej więcej spełnia te warunki. Jeżeli 

wojewoda opublikuje to w części dla Gminy Suchy Las to Gmina na pewno to udostępni. 

Wójt wskazał, że są oczywiście publiczne budynki, które mają piwnice ale muszą poczekać z tą 
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informacją do momentu kiedy Wojewoda tą informacje przetrawi, zaakceptuje i publicznie poda do 

wiadomości. Wójt stwierdził, że na terenie gminy zapewne są schrony, które spełniają te standardy 

przeciwatomowe czy są skutecznym miejscem schronienia w przypadku ataku jądrowego ale w tym 

przypadku więcej informacji mógłby podać Radny K. Łączkowski. 

Radna A. Ankiewicz poinformowała, że uzyskała informacje w OPS Gminy Suchy Las, który 

wskazuje, że pierwsze oświadczenia na węgiel są już wydawane. Podkreśliła, że z wydanym 

oświadczeniem można nie tylko do tego wskazanego, jednego składu się udać tylko do każdego 

innego, który ma węgiel i będzie chciał go sprzedać, natomiast wtedy samemu trzeba zorganizować 

sobie transport. W związku z powyższym Radna podkreśliła, że jeśli ktoś pilnie potrzebuje węgla to 

jest taka możliwość. W kolejności Radna poinformowała, że w Gminie Tarnowo Podgórne nie są 

nawet wydawane oświadczenia. Odnoszą się do Radnego Z. Hąci wskazała, że to nie jest tak, 

że Gmina Suchy Las jest zupełnie z tyłu.  

 

Radny K. Łączkowski poruszył temat wody na dolnym zalewie w Biedrusku. Odnosząc się do 

wypowiedzi Wójta Gminy wskazał, że na poligonie są schrony ale przeznaczone dla wojska.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że odbyła się wizja lokalna z udziałem  

przedstawicieli nadleśnictwa, urzędu i osobami, które mają pracować nad sporządzeniem koncepcji co 

należy zrobi, by wody było więcej. Wójt przekazał złą wiadomość, że w górnej części biegu rowu 

północnego nie znaleźli wody. Nadleśniczy, który chce budować przepusty był zmieszany, 

bo poważnie podchodzi do budowy urządzeń na rowie północnym, którym nie płynie woda. 

Wójt wskazał, że mają nadzieje, że woda kiedyś wróci. Należy powrócić z powrotem do zalewu 

i szukać rozwiązania innego stąd wodą, która jest i jest jej coraz mniej. Wójt wskazał, że są w środku 

okresu jesiennego i zaraz zacznie się okres zimowy i cała nadzieja, że będą na tyle korzystne odnośnie 

opadów, że tej wody będzie więcej w zalewie i jego dopływach. Odnośnie koncepcji Wójt wskazał, 

że nie potrafi więcej powiedzieć. Stwierdził, że wizja była absolutnie niezbędna by rozpocząć 

rozmowy co dalej. Wójt poinformował, że środki, które Osiedle Biedrusko przeznaczyło na pewno 

będą optymalnie wykorzystane. 

 

Radny G. Słowiński zwrócił Radnym uwagę, że w dniu sesji bardzo ważny jest czas, który na 

urządzeniach do głosowania jest nie przesunięty o godzinę i w przypadku ewentualnych roszczeń lub 

analiz późniejszym czasie może dojść do nieprawidłowości. W kolejności Radny G. Słowiński 

poprosił Radnego Powiatowego o wskazanie jakie zadania z terenu Gminy Suchy Las znalazły się 

w budżecie powiatu na rok 2023.  

Radny J. Świerkowski poinformował, że nie ma ze sobą projektu budżetu. Wskazał, że jest wskazana 

realizacja ronda w Biedrusku natomiast powiat czeka na ogłoszenie programu do tzw. schetynówek 

i wtedy zostanie ogłoszony przetarg na ulicę Jesionową. Dodał, że są przeznaczone środki na 

eksploatację oraz utrzymanie dróg. Radny Powiatowy podkreślił, że prowadził rozmowy o wyrażeniu 

zgody na zezwolenie jako zarządca na usytuowane świateł spowalniających ruch w Zielątkowie 

w ulicy Leśnej i Szkolnej. Ponadto odniósł się do planowanego rozpoczęcia rozbudowy 

w Golęczewie, o której wspominał pod warunkiem zakończenia dokumentacji projektowej.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

G. Słowińskiego podkreślił, że sprawdzono kwestię czasu, na serwerze czas jest prawidłowy. 

Błędny czas jest tylko na pilotach.  

 

Radny K. Łączkowski kierując wypowiedź do Radnego Powiatowego J. Świerkowskiego wskazał, 

że wojsko jest chętne współfinansować budę dróg i czy nie warto ten temat poruszyć. Radny wskazał, 

że wstępnie temat został poruszony w rozmowie z Wójtem Gminy odnośnie budowy ronda 

i przebudowy mostu w Biedrusku gdzie wojsko mogłoby się w jakiś sposób temu przyczynić. Radny 
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wskazał, że wojsko ma ogromne pieniądze. Dodał, że część dróg w Biedrusku, które prowadzą na 

poligon podejrzewa, że przy takiej intensyfikacji szkolenia jak na przykład Akademia Abrams może 

spowodować, że drogi w Biedrusku będę wyglądały jak 50 lat temu. Radny podkreślił, że sprzętu 

przybywa i niestety drogi dojazdowe są coraz gorsze. Podkreślił, że program przewiduje finansowanie 

zarówno dróg powiatowych jak i dróg gminnych. Radny odnosząc się do Wójta Gminy oraz Radnego 

Powiatowego wyraził nadzieję, że oboje pochylą się nad tą możliwością. Radny dodał, że na jego 

biurko wpływają takie opinie i podpowiada skąd można wziąć pieniądze.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że między innymi mogą być 

to środki na obwodnicę Biedruska.  

 

Radna I. Koźlicka złożyła podziękowanie za sprawne i szybkie ustosunkowanie się do prośby 

montażu wiaty autobusowej na ulicy Sosnowej przed rozpoczynającym się sezonem zimowym. Radna 

wskazała, że na ulicy Sosnowej są dwa przystanki w jednym przypadku był on od razu z wiatą, a teraz 

udało się również w drugim miejscu. Radna wskazała, że z pewną ulgą zauważają mieszkańcy i Radni, 

że skutecznie udało się od inwestora wyegzekwować stosowne ogrodzenie, zabezpieczenie terenu przy 

ulicy Krótkiej. Radna wskazała, że jest poczucie, że bezpieczeństwo dzieci się poprawiło. 

W kolejności Radna podziękowała Wójtowi za wsparcie od strony formalnej inicjatywy społecznej. 

Radna poinformowała, że raz w miesiącu p. Arkadiusz Bryś jeździ z darami na Ukrainę do 

Żytomierza, Winnicy i Chniwania. Radna podkreśliła, że dzięki formalnemu wsparciu w listopadzie 

udało się przejechać z konwojem humanitarnym poprzez również zwolnienie z opłat za autostradę, 

sprawny przejazd przez granicę. Poinformowała, że w grudniu planowany jest kolejny wyjazd 

i z przeznaczonych środków zostanie zakupiona żywność dla żołnierzy w okolicach Kijowa. 

Sytuacja w tym rejonie jest niezwykle trudna. Radna wskazała, że docierają również z konwojem do 

domu dziecka. Powstał pomysł przygotowania paczek dla dzieci i chcą wesprzeć organizatorów, 

pomysłodawców w tym, by móc zrealizować i przygotować takie paczki więc pewne działania są 

podejmowane. Radna dodała, że przy okazji kiermaszu świątecznego będą zbierać słodycze, drobiazgi, 

by 84 paczki dla dzieci przygotować.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman spytał o status uzgodnień 

w sprawie ścieżki rowerowej, spowolnienia ruchu i czy uda się w tym roku ogłosić przetargi na ulicę 

Słoneczną i Pogodną w Zielątkowie, a jak nie w tym roku to kiedy. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odnośnie ścieżki w Golęczewie i Zielątkowie 

wskazał, że gmina otrzymała odpowiedź. Zastępca Wójta wskazał, że po pierwsze gmina musi się 

zwrócić z wnioskiem o zaktualizowanie warunków powierzenia. Przypomniał, że gmina zwróciła się 

o powierzenie zadania w zakresie zaprojektowania, które gmina chciała wziąć na siebie, powiat miał 

wykupić grunty i gmina zaproponowała finansowanie po 50%. Zastępca Wójta wskazał, że pierwszą 

sprawą jest zmiana warunków technicznych w związku z tym, że pojawiły się nowe przepisy, 

wytyczne dotyczące dróg, które mówią o odstępstwach, szerokościach, że nie trzeba wysyłać tego do 

ministerstwa jak zawsze powiat to robił, a teraz powiat sam będzie mógł rozstrzygać tego typu 

odstępstwa. W kolejności podkreślił, że pojawiła się druga rzecz, która wymaga przedyskutowania ze 

Starostą na spotkaniu wspominanym przez Wójta Gminy. Powierzenie może nastąpić w momencie 

gdy gmina podpisze umowę z powiatem dot. finansowania kosztów pozyskania nieruchomości pod 

inwestycje. Podkreślił, że jest to nowość ponieważ nigdy gmina nie finansowała kosztów pozyskania 

nieruchomości pod ścieżki rowerowe. Zastępca Wójta wskazał, że na przykład w kwestii rodna to były 

porozumienia. W tym przypadku gmina szła w kierunku podobnego pomysłu jak ścieżka Radojewo 

Biedruko, gdzie powiat sam realizował wykupy z Lasami Państwowymi a gmina załatwiła pieniądze 

z zintegrowanych inwestycji terytorialnych i zrealizowała inwestycje. Zastępca Wójta stwierdził, 

że wymaga to przedyskutowania ale zaczną od zwrócenia się o warunki techniczne co do ścieżki. 
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Powiat oszacował, że trzeba będzie pozyskać od 8 do11 tys. m
2
 powierzchni gruntów. Dodał, że nie 

wie jaka byłaby cena, chyba jest to wydzielane z gruntów rolnych i mieszkaniówki. 

Stwierdził, że należy wyjaśnić to na spotkaniu ze Starostą. Odnośnie świateł spowalniających wskazał, 

że w tym temacie wypowiedział się Radny Powiatowy J. Świerkowski, który był obecny na odbiorze 

z Zarządem Dróg Powiatowych. Dodał, że pojawiły się różne pomysły, dla Gminy priorytetem jest 

zakończenie realizacji inwestycji węzłów i wprowadzenie organizacji ruchu, która została 

zatwierdzona przez powiat przy ulicy Dworcowej. Wskazał, że pojawiły się pomysły, by połączyć 

światła spowalniające z tą organizacją, jednak gmina jest daleka od tego pomysłu, ponieważ nie 

rozwiąże to tego problemu a może skomplikować sprawę. Zastępca Wójta poinformował o rozmowie 

z Referatem Komunalnym, który zgodnie z sugestią Dyrektora ZDP p. Garbackiego wystąpi 

do wydziału dróg o zaakceptowanie rozwiązania. Dodał, że Dyrektor Garbacki powiedział, że nie ma 

nic przeciwko temu na spotkaniu w  terenie jeśli zaakceptuje to wydział dróg. Wskazał, że po raz 

trzeci gmina będzie występowała do wydziału dróg, w którym są podzielone zdania ale odpowiedź 

będzie na piśmie. W kolejności poruszył kwestię inwestycji w ulicy Słonecznej i Pogodnej 

w Zielątkowie. Poinformował, że przygotowują parę przetargów w tym jednym z przygotowywanych 

jest SIWZ do biura zamówień publicznych odnośnie tej inwestycji, który zostanie przekazany do 

końca roku. Podobnie jak dwa inne przygotowywane przetargi na ulicę Kwiatową w Golęczewie 

z terminem czekali pod kątem wniosków składanych do funduszy drogowych i Osiedle Jesionowe 

w Biedrusku. Zastępca Wójta wskazał, że te trzy sprawy  przygotowują. Oznacza, to że z początkiem 

roku przetarg na ulicę Słoneczną i Pogodną się odbędzie, będzie rozstrzygany i będzie można na 

wiosnę rozpoczynać prace.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że jeśli ścieżka ma 

mieć szerokość około 2 m to wynik 8-11 tys. m
2
 gruntu niezbędnego do wykupu to przeszacowana 

powierzchnia. Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, że kwestia świateł spowalniających nie 

zafunkcjonowała w budżecie na rok 2022. Radny wyraził opinię, że Radny Powiatowy J. Świerkowski 

pewnie robi wszystko, by sprawę załatwić. Radny stwierdził, że wydział dróg musi mieć świadomość, 

że jeżeli nie za tym razem to za kolejnym będą pytani, ponieważ jest to kwestia życia i śmierci. 

Tym bardziej, że Wójt tak ładnie odpowiadał o bezpieczeństwie na ulicy Lipowej to Radny wyraził 

opinię, że tak samo bezpieczeństwo na ulicach w Zielątkowie jest ważne. Wiceprzewodniczący Rady 

dodał, że Radni to niedopatrzenie związane ze światłami spowalniającymi naprawią przy wnioskach 

budżetowych i pozycja pojawi się w ostatecznym budżecie. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że musiałby przyjrzeć się w budżecie ale 

na dzień sesji jest to sprawa wtórna. Wskazał, że od trzech lat gmina próbuje przekonać powiat do 

tego pomysłu. Dodał, że jeśli uda się przekonać powiat to nie będzie trzeba przekonywać Radnych, 

żeby pozycja pojawiła się w budżecie. Zastępca Wójta poinformował, że dla powiatu nie jest 

problemem braku zadania i środków w budżecie gminy. Wskazał, że powiat nigdy tego nie podniósł 

i jest to oczywiste, że powiat będzie chciał aby gmina sfinansowała zadanie w 100%.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że dla powiatu to nie będzie powód, by odrzucić. 

Wyraził  nadzieje, że jak powiat się zgodzi to dla Radnych nie będzie problemem umieszczenia tego 

w budżecie. Wójt odniósł się do wypowiedzi Zastępcy Wójta Gminy o nowych zasadach przy 

projektowaniu drogowym, które obowiązują od września 2022 r. Wójt wskazał, że dużo się zmieniło 

ale jeśli chodzi o kwestie parametrów i szerokości one pozostały niezmienne i dlatego takie  

wyliczenie. Wójt Gminy zwrócił uwagę, że jeśli w pasach drogowych rosną drzewa, to podlegają one 

ocenie przez projektantów i zawsze przy projektowaniu ścieżki rowerowej bądź przebudowy drogi 

z ciągiem pieszo-rowerowym jest to pokazywane w 2 wariantach oszczędzającym drzewa i nie. 

Przy każdej tego rodzaju inwestycji dzisiaj obligatoryjnie przygotowuje się do oceny te dwa warianty 

i w żalności od tego, który to wariant albo kosztuje środowisko albo budżet. Wójt poinformował, 

że w styczniu będzie taka sytuacja, kiedy Radni będą mieli okazję zobaczyć pierwszą odsłonę 
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przygotowaną przez LARG pierwszą cześć inwestycji pod nazwą „Budowa ścieżki rowerowej wzdłuż 

ulicy Obornickiej – od ulicy Nizinnej do ulicy Pawłowickiej”. Wójt wskazał, że przy tym zadaniu 

w tej ocenie element wariantu oszczędnego i wariantu nieoszczędnego, który jak wyraził Wójt na 

pewno zwróci uwagę Radnych, będzie odgrywał kluczową rolę jeśli chodzi o koszty realizacji. 

Wójt poinformował, że są po dwóch analizach i panelu, na którym podjęto decyzję wraz 

z projektantem jaki wariant przedstawić. Dodał, że na pewno padną pytania jak wygląda to 

w wariancie drugim, który nie został wybrany.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do kwestii 

wariantów oszczędnych i nieoszczędnych w wymiarze środowiskowym, wskazał, że jeśli chodzi 

o wymiar finansowy to przesunięcie ścieżki rowerowej między Golęczewem a Zielątkowem za drzewa 

będzie wariantem finansowo oszczędnym. Podkreślił, że nie będzie trzeba zabudowywać rowu na 

odcinku za Golęczewem na zakrętach i nie trzeba będzie go kanalizować. Radny wskazał, że sytuując 

ścieżkę za rowem zostanie zachowany spływ wody do rowu przydrożnego.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że pozornie się zgadza ale przy rowie zawsze 

są barierki.  

  

  

Ad. 23. Zamknięcie sesji (03:34:12*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął LI sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 24 listopada 2022 r. o godz. 20:04. 

 

 

 

             Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 

 


